
کاهش سن استفاده از مواد 
مخدر به کمتراز 18 سال

خانه ملت: عضو کمیسیون قضایى و حقوقى مجلس 
با انتقاد از کاهش سن اســتفاده از مواد مخدر، گفت: 
اقدام هاى جدى براى دســتگیرى باندها و شبکه هاى 
توزیع مــواد مخدر صورت نگرفته اســت. على بختیار 
با بیان اینکــه بزرگ ترین خطر درحوزه آســیب هاى 
اجتماعى کاهش سن اســتفاده از مواد مخدر به سن 
زیر 18 ســال اســت، گفت: در حوزه مواد مخدر مهم 
ترین بحث مقابله با سازندگان و افراد مبادرت کننده به 
حمل و توزیع مواد مخدر است، بنابراین طبق تأکیدات 
گذشته درخصوص مقابله باید با سرشاخه هاى اصلى و 
ریشه هاى فســاد و باندها درحوزه مواد مخدر برخورد 

شود.

آمار تکان دهنده ازدواج 
اجبارى و زودهنگام کودکان 

در آمریکا
تسنیم :روزنامه نیویورك تایمــز با انتشار گزارشى از 
آمار بالاى ازدواج زودهنگام دختران در برخى ایالت هاى 
آمریکا خبر داد. به گزارش پایگاه اطلاع رســانى ستاد 
حقوق بشر، روزنامه آمریکایى نیویورك تایمز نوشت: 
در ایالت فلوریداى آمریکا به طور متوســط هر روز یک 
دختر 16ساله و پایین تر ازدواج مى کند که بسیارى از 
آن ها نیز اجبارى است. این گزارش در بخشى دیگر به 
تحقیقات انجام شده از ســال 2000 تا 2010 در مورد 
ازدواج دختران زیر 17 ســال و پایین تر در 38 ایالت 

آمریکا پرداخته است.
بر همین اساس، در ایالت تگزاس و در بازه زمانى مذکور، 
34793 ازدواج زیر 17 ســال به ثبت رسیده است که 
از لحاظ تعداد، بیشــترین رقم آمارى است. پس از این 

ایالت، ایالت فلوریدا با 14278 مورد و ایالت کنتاکى با 
11657 مورد در رده هاى بعدى قرار دارند. در مجموع، 
از سال 2000 تا 2010، بیش از 167 هزار دختر زیر 17 
سال در 38 ایالت آمریکا تن به ازدواج داده اند که بین آن 
ها دخترانى با سنین 10 و 11 سال نیز دیده مى شوند. 
این گزارش آمار کل این ازدواج ها در 51 ایالت آمریکا را 
حدود 250 هزار مورد پیش بینى کرده است. در این بازه 
زمانى، ایالت «ایاهو» آمریکا به نسبت جمعیتى که دارد، 
بیشترین آمار ازدواج هاى زودهنگام و اجبارى را به خود 
اختصاص داده است.همچنین دوسوم از این ازدواج ها 
دوامى نداشــته و ظرف مدت چندماه از هم پاشــیده 
شده اند. در بخش دیگرى از این گزارش آمده است: بیش 
از نیمى از ایالت هاى آمریکا هیچ قانونى درخصوص سن 
ازدواج ندارند. نیویورك تایمز در گزارش خود به عنوان 
نمونه به مورد یک دختر 11ساله در ایالت فلوریدا اشاره 
کرده که پس از مورد تجاوز واقع شدن از سوى یک مرد 

20ساله، مجبور به ازدواج با وى شده است. 

گلایه صندوق بازنشستگى از 
نظام پزشکى براى

 برون سپارى 3 خدمت
ایســنا: مدیرکل دفتر برنامه ریزى و توســعه 
سیستم هاى صندوق بازنشســتگى از همکارى 
نکردن سازمان نظام پزشکى براى فراهم کردن 
زیرساخت هاى لازم به منظور برون سپارى سه 
خدمت عصا، عینک و ســمعک بازنشســتگان 
گلایه کرد.  بهروز انتظــارى اظهار کرد: در حال 
حاضر بازنشســتگان براى دریافت کمک هزینه 
عینک، عصا و سمعک باید به ادارات بازنشستگى 
مراجعه و مدارکى را ارائه دهند؛ چراکه قرار بود 
در مرحله دوم برون سپارى ســه خدمت عصا، 
عینک و سمعک نیز به بیرون از صندوق واگذار 
شــود. انتظارى افزود: با وجود انجام مکاتبات و 
پیگیرى هاى لازم هنوز پس از گذشــت دو ماه 
مدیر مربوطه در ســازمان نظام پزشکى پاسخى 

به ما نداده است .

برگزارى گسترده ترین 
دوره مجازى کشور 

مهر: رئیــس ســازمان نهضت ســوادآموزى 
از برگزارى گســترده ترین دوره مجازى کشــور 
توسط ســازمان نهضت ســواد آموزى و جهاد 
دانشگاهى خبر داد. على باقرزاده با اشاره به اینکه 
بیش از 54 هــزار آموزش دهنــده در دوره هاى 
توانمندسازى ســازمان نهضت شرکت کرده اند، 
افزود: طبق برنامه ریزى هاى انجام شــده مقرر 
اســت هر آموزش دهنــده 126 نفر ســاعت از 
طریق این ســامانه مجازى دوره ببیند. وى بیان 
کرد: آموزش دهندگان نباید هیچ هزینه اى بجز 
38 هزار و 500 تومانى که در نظر گرفته شــده، 

پرداخت نمایند. 

 مظلومى و شکایت از استقلال 
طلبکار یک میلیاردى آبى ها 

وارد مى شود!

ورزش/ پرویز مظلومى یکى از طلبکاران باشگاه 
استقلال است، او چندى پیش در مصاحبه اى 
اعلام کرده بود قصد ندارد بابت وصول طلبش از 

استقلال به کمیته انضباطى...

خط قرمز/  کاهانى مقدم: یک سارق نقابدار 
با دســتبرد به یک نقره فروشى در خیابان 
خسروى مشهد 550 میلیون ریال انگشتر و 

نگین به سرقت برد...

1314
3 بار دستبرد یک سارق نقابدار به 

انگشتر فروشى در یک شب

مزاحمت روانى بوسیله تلفن همراه
گناه بزرگى مرتکب شــدم و یک عدد تلفن همراه ساده و 
ارزان خریدارى کردم که حالا بلاى جانم شــده اســت. در 
سال هاى دهه 1370 هـ.ش نخستین دستگاه تلفن همراه 
که گویا «نوکیا» بود و حیطه عملکرد و ســخن پراکنى آن 
جزیره کیش و نه داخل ایران بود به بهاى 700 هزار تومان 
از سوى اداره اى که در آنجا کار مى کردم به بنده تحویل شد. 
حیطه عملیاتى این دســتگاه که دو برابر گوشى هاى تلفن 
همراه کنونى بود همان جزیره و سراســر جهانى نبود مگر 

خاك ایران.
من این موضوع را نمى دانستم و وقتى به تهران آمدم دانستم 
از آن تلفن همراه در تهران هیچ هنرى ساخته نیست و من 
فقط باید ماهانه مبلغى به شرکت وارد کننده آن حق الامتیاز 
بپردازم تا به هزار زحمت از شر آن تلفن کذایى پرزیان راحت 
شدم اما سال ها بعد ناچار شدم در تهران اقدام به خریدارى 
یک دســتگاه تلفن همراه کنم. من نمى دانســتم از تلفن 
همراه چه استفاده هایى مى توان کرد از جمله اینکه شرکت 
مخابرات شماره تلفنت را به هزاران نفر مى دهد که هر زمانى 
دلشان خواست وقت و بى وقت، صبح، ظهر،  بعد از ظهر یا 
نیمه شب مزاحمت شــوند و پیام هاى تجارى و تبلیغاتى 

برایت ارسال دارند.
از صبح تا شام این گوشى لعنتى آژیر مى زند و فکر مى کنى 
پیامى، دعوت به مراســمى، واریز پولى از شرکت هایى که 
براى آنان کار پژوهشــى انجام مى دهى، اطلاعیه اى برایت 

مخابره کرده اند .
گوشى را برمى دارى و مى بینى کسى برایت پیغام فرستاده 
است که: به مؤسسه کلاهبرداران امروز مراجعه کنید. ویلا 
با سى میلیون تومان در بهترین نقطه شمال، صد کیلومتر 

مانده به دریا و...
 اگر احمق باشى به شــماره اى که داده اند زنگ مى زنى. 
خانمى گوشى را برمى دارد. خانم پاسخگو مى گذارند که 
خوب تو را بپیچانند و کلاه سرت بگذارند، معلوم مى شود 
بهاى ویلاى مزبور پانصد میلیون تومان است، سند ندارد 
(یعنى احتمال با بولدوزر ویران کردنش موجود است) هر 
ماه هم باید ده میلیون تومان قسط بدهى. دیگرى برایت 
پیام مى فرستد لیزر سراسر بدن، سومى پیام مى فرستد 
برایتان ابرو مى کاریم، چهارمى سر کچل  شما را مثل سر 
کورنل ویلد و تونى کرتیس پر مــو مى کند. هیچى وعده 
مى دهد چهل کیلو از بدن شــما را آب مى کند، در پیام 
دیگرى نوید داده مى شود دختران زشت چاق را در طول 
24 ســاعت مانند فلان هنرپیشــه زیبا و خوش ترکیب 

خواهیم کرد.
در پیام آخرى سفر چین و ماچین و روسیه و سن پترزبورگ 
با ده میلیون تومان براى یک نفر وعده داده شده است. این 
پیام ها تمامى ندارد. وسط پیام ها پیام مهمى مى آید. مثلاً 
فلانى که او را مى شناسید فوت کرده از شما دعوت کرده اند 

به مجلس ختم او بروید.
آنقدر از پیام هــا دلخورید که این پیــام را هم نمى بینید و 
اسباب دلخورى دوســتان و آشــنایان را فراهم مى آورید. 
در هیچ کجاى دنیا این ســان از تلفن همراه سوءاستفاده 

نمى شود.
بعضى وقت ها لحن پیام، شما را مشتبه مى کند «چطورى، 
خوبى، پس فردا یادت نرود، فراموش نکنى بیاى. بعد معلوم 
مى شود یک سخنرانى احمقانه براى معرفى و لانه کردن یک 
شخصیت مشکوك است. هر چى سعى مى کنم به پیام ها 
بى اعتنا باشم اما ممکن نیست. بالاخره انسان، کنجکاو است، 
پیام رسانى تلفن همراه یک کار اساسى است، از روز شروع 

انتخابات انجمن شهر باز هم مصیبت آغاز شد.
پیامى مى رسد بدین مضمون «ما اعضاى کنفدراسیون (آدم 
یاد آن ماجراى کنفدراســیون چپگرایان مشکوك مى افتد 
که با هزار جا سر و سرى داشتند) پژوهشگران و تحلیلگران 
موضوع بر باد دادن سنجدهاى خام در اراضى فلات قاره در 
روز فلان اجتماع مى کنیم در فلان محل (رفتن و برگشتن 
از آنجا با آژانس حدود شصت هزار تومان هزینه دارد) گرد 
مى آییم تا به آقاى دالقوزآبادى پژوهشــگر بین المللى که 
تحصیلات را در جزیره پاپوا و کشــور گیته بیسائو به پایان 

رسانده اند براى عضویت در انجمن شهر رأى بدهیم.
ده جور دعوتنامه بــراى رأى  دادن به کاندیداها ارســال 
مى شود. ســابقاً جاى این گونه تبلیغات، جراید بود. اکنون 
کارشان راحت شده است در خانه لم مى دهند و براى مردم 
پیام مى فرستند. هیچ حد و مرزى وجود ندارد. هر کس هر 

وقت بیکار بود براى دیگران پیام مى فرستد.
کارى که من مى کنم پاك کردن روزانه پیام هاست .به محض 
اینکه پیامى مخابره مى شود پاکش مى کنم نمى دانید چه 
لذتى دارد و از شر خزعبلات دیگران راحت شدن و کنجى 
لمیدن. وقتى این پیام ها را مى خوانــم به عمق فاجعه پى 
مى برم. مملکت خوابیده اســت اما پیام مى رســد آخرین 
لباس هاى اروپایى رســید، مبل ترکیه ساز رسید، دوپیس 
زنانه دوخت مالزى رسید، شپش کش ساخت مالزى رسید، 

عطرافشان متعفن کار کره جنوبى رسید. 
ایکاش مؤسســه اى بود و مردم را از این پیام هاى احمقانه 

مزاحمت آمیز نجات مى داد.

یادداشت هاى ساعت 25
خسرو معتضد

خبر

3000737274
سامـانـه پیـامکـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پیشنهادها و ایده هاى خود را از 
طریق  این پیامک 

به گروه اجتماعى ارسال فرمایید.
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حجت الاسلام قاضى عسکر:
سفر حج 30 تا 34 روزه خواهد بود

مهر: سرپرست حجاج ایرانى از خطبا و ائمه جمعه درخواست 
کرد در بیان مطالب مربوط به حج، مراقبت و از طرح مسائلى که 

سبب نگرانى مردم مى شود، خوددارى کنند .
حجت الاسلام و المسلمین قاضى عسکر یادآور شد: وقتى از 
طرف ولى فقیه به این امر مأمور شــده ام باید عهده دار مسائل 
و وظایفى باشــم. اطمینان مى دهم که مردم نســبت به حج 
نگرانى نداشته باشــند. وى ســپس با یادآورى اینکه امسال 
86 هزار و 500 هموطنمان به حج مشــرف مى شوند، درباره 
مدت زمان حضور آن ها در عربســتان توضیح داد: ما تا کنون 
خیلى تلاش کرده ایم مدت زمان حج را کوتاه کنیم، در گذشته 
محدودیت هاى فرودگاه هاى جده و مدینه این اجازه را نمى داد. 
اکنون که این فرودگاه ها توسعه پیدا کرده است، ساز و کارى 
طراحى شده که زائران ایرانى بین 30 تا 34 روز در عربستان 
حضور داشته باشند. اگر در آینده این فرودگاه ها شرایط لازم 
را مهیا کنند، ما هم مدت زمان حضور زائران ایرانى را به کمتر 

از 30 روز مى رسانیم. 

یک نماینده مجلس خبر داد 
طرح شکست خورده «هندى»

 براى اشتغال  جوانان ایرانى
تسنیم: نماینده مردم شاهین شهر در مجلس گفت: وزیر کار در 
پى ایجاد یک میلیون شغل در کشور براساس یک طرح شکست 
خورده هندى است.  حسینعلى حاجى دلیگانى با بیان اینکه 3 
تا 4 میلیون اتباع خارجى غیرمجاز در کشورمان حضور دارند 
به جلسه غیرعلنى مجلس با على ربیعى وزیر کار اشاره کرد و با 
بیان اینکه در آن جلسه وزیر کار اعلام کرد دولت به دنبال ایجاد 
یک میلیون شغل در کشور اســت، افزود: در آن جلسه ربیعى 
طرحى که نخســت وزیر هند در دهه 80 میلادى براى ایجاد 
اشتغال در این کشور تدوین کرده بود و نتیجه اى از آن نگرفته 
بود را ترجمه  و در قالب طرح اشتغال کشور به نمایندگان ارائه 
کرد. وى گفت: وزیر کار در جلسه غیرعلنى از طرفى با ارائه طرح 
شکست خورده هندى ها به دنبال ایجاد سالیانه  یک میلیون 
شغل در کشــور بود و از طرف دیگر اعلام کرد به دلیل اینکه 
بحران اشتغال بیمارى جهانى است، نباید انتظار ایجاد اشتغال 

گسترده در کشور باشیم.

عضو کمیسیون اجتماعى مجلس شوراى 
اسلامى:

از هر 26 ایرانى یکى کارمند دولت است
تسنیم: عضو کمیســیون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى 
گفت: براســاس آمار ها در ایران به ازاى هر 26 تا 28 نفر یک 
کارمند دولت و در دنیا به ازاى هر 600 تا 800 نفر یک کارمند 
دولت وجود دارد. عبدالرضا عزیزى افزود: ایران با 80 میلیون 
نفر جمعیت 2 میلیون و 550 هزار نفر کارمند دارد در صورتى 
که ژاپن با 128 میلیــون نفر جمعیــت داراى 350 هزار نفر 

کار مند است. 
وى همچنین با بیان اینکه در ایران برخلاف سایر کشورهاى 
جهان همه علاقه به کار دولتى دارند، اظهار داشت: افزایش نرخ 
بیکارى در جامعه ناشى از چنین نگرش و تفکر نادرستى است.  
عضو کمیسیون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى بر ضرورت 
توسعه فرهنگ کار و گرایش به شغل هاى غیردولتى در کشور 
تأکید کرد و گفت: جمعیت جویاى کار کشور هنوز طبق یک 
فرهنگ قدیمى تمایل به کار در دستگاه هاى دولتى و استخدام 

در این مراکز را دارند.

مریم احمدى شیروان: «روان شناسان به خاطر دروس 
تئورى ارائه شده در دوره لیسانس و کم توجهى به جنبه هاى 
کاربردى، پس از دریافت لیسانس روان شناسى کار خاصى 

براى انجام دادن ندارند.»
عضو هیئت مدیره انجمن روان شناســى ایــران در گفت و 
گو با خبرنگار مــا مى گوید: یکى از معضلات اساســى کار 
روان شناســان در کشــور این اســت که به ابعاد گوناگون 
روان شناسى کم توجه است. روان شناسى که باید در خدمت 
کودکان، مــدارس، زندان ها، نظامى گــرى، کارخانه ها و...  
باشد، نادیده گرفته شــده و بیشتر به روان شناسى بالینى و 
اختلالات پرداخته مى شود. روان شناسى بالینى و اختلالات 

رفتارى کــم و بیش تنها جایى اســت که روان شــناس ها 
توانسته اند حداقل کارایى و بازار کار داشته باشند؛ اما باید به 
ابعاد گوناگون بویژه قسمت هاى کاربردى این رشته توجه 

شود تا روان شناس ها جذب خدمت در آن مراکز شوند.
دکتر پروانه محمدخانى مى افزاید: مشکلات دیگر این رشته 
به دانشگاه ها مربوط مى شود، زیرا آن ها بسیار ضعیف عمل 
مى کنند و سبب شده اند روان شناسى از شکل کاربردى اش 
دور شود. شــاهد هســتیم رشــته هایى مانند پرستاران، 
کاردرمانگران، فیزیوتراپ ها، گفتــار درمان ها و... با مدرك 
کارشناســى مى توانند شاغل بوده و مســتقل کارى انجام 
دهند، اما روان شناســان به خاطر دروس تئورى ارائه شده 

در دوره لیسانس و کم توجهى به جنبه هاى کاربردى، پس 
از دریافت لیســانس روان شناســى کار خاصى براى انجام 
دادن ندارند. علاوه بر آن در دوره هاى کارشناســى ارشد و 
دکترى هم قسمت هاى کاربردى و عملى دروس کم است، 
در نتیجه افراد آن طور که باید، کارامــدى ندارند و این از 
ضعف نظام آموزش عالى در کشور ماست. البته در جاهاى 

دیگر دنیا رشته هاى دانشگاهى کاستى  هایى دارند، اما توسط 
نظام هاى غیردانشــگاهى و غیرحرفه اى که پل هایى براى 
انتقال افراد از پشت میز دانشگاه به پشت میز کار هستند، 
افراد فرصت کارآموزى، حرفه اى و زبده شدن و ارائه خدمات 

پیدا مى کنند.
این استاد دانشگاه با اشــاره به اینکه روان شناسى خدمات 
بسیار نوین و جدیدى در کشور است، مى گوید: تا حدود 13 
سال پیش، هنوز ســازمان نظام روان شناسى شکل نگرفته 
بود و با احتســاب کارهاى انجام شده در سازمان بهزیستى 
کشور، عمر بیشتر از 20 سال براى این رشته نمى توانیم در 
نظر بگیریم، اما با وجود این مورد اقبال عمومى قرار گرفته و 

مردم از آن استفاده مى کنند.
وى در ادامــه اضافه مى کند: این رشــته بــا چالش هایى 
روبه روســت. به طور مثال بعضى از دانش آموختگان این 
رشته آن گونه که باید براى ارائه خدمات مجرب نیستند. هر 

چند گاهى انتظار از روان شناسان معقول نیست. نمى توان 
انتظار داشت شخصى که عمرى با یک تفکر و مشکلات خو 
گرفته، با یک یا دو جلسه تغییر اساسى در او رخ دهد. باید به 
مردم آموزش داده شود که روان شناسان فالگیر، طالع بین و 
معجزه گر نیستند. انتظارات از آن ها باید معقول باشد و مردم 
بدانند در راستاى کار روان شناســان، خودشان چه نقشى 
دارند و روان شناســان چگونه مى توانند بــراى آن ها فایده 

بیشترى داشته باشند.
محمدخانى در پایان مى گوید: روان شناسى حرفه اى بسیار 
ظریف است. در این رشته جاى آموزش هاى حرفه اى خالى 
است و معتقدم باید بتدریج افراد به شکل نظام دار، سازمان 
یافته و نظارت شده اى آموزش هاى لازم را ببینند تا در ارائه 
خدمات توانمند شوند. وزارت علوم، بهداشت و افراد متولى 
آموزش روان شــناس ها باید تلاش کنند این رشته هر چه 

بیشتر به سمت کاربردى شدن سوق پیدا کند.

عضو هیئت مدیره انجمن روان شناسى ایران در گفت و گو با قدس:
روان شناس ها، فالگیر، طالع بین و معجزه گر نیستند

  جامعه/  آرش خلیل خانه   وزیر آموزش و پرورش در 
گفت و گو با خبرنگار ما ادعا کرد آنچه در خصوص ســند 
2030 گفته شــده اســت دور از واقعیت بوده و صحت 
ندارد، این در حالى است که بسیارى از کارشناسان پس 
از موضعگیرى قاطع رهبر معظم انقلاب، دلایل و شواهد 
متقنى را در خصوص اجرا شدن بخش هایى از آن ارایه 

کرده بودند.   
با این حال وزیر آشتیانى هنوز هم معتقد است «مسایلى 
که درباره جزئیات و تکالیف ســند 2030 مطرح شده و 
اینکه که کلیت این برنامه و برخى چیزها در حال اجراست 

دروغ بود و صحت نداشت.»
وزیر آموزش و پرورش در گفت و گویى اختصاصى ضمن 
بیان این مطلب به پرســش هاى دیگر خبرنــگار ما در 

خصوص مسایل مبتلابه آموزش و پرورش پاسخ گفت.
* اجراى سند تحول یک اصل است

دانش آشــتیانى در پاســخ به چرایى توقف سند تحول 
آموزش و پرورش و آنچه در خصوص سند 2030 گفته 
شــده، اظهار داشــت: من پیش از این گفته ام آنچه در 
سند 2030 بیشتر مورد نظر ما بوده بحث آموزش 100 
درصدى و برطرف شدن بى سوادى است. تمام این موارد 
در خود ســند تحول وجود دارد و ما تا کنون هم ســند 
2030 را اجرایى نکرده بودیــم. مصوبه دولت هم چند 
روز پیش متوقف شد. بنابراین مسائلى که بیرون درباره 
جزئیات و تکالیف این سند مطرح شد و اینکه که کلیت 
این برنامه و برخى چیزها در حال اجراست، دروغ بود و 

صحت نداشت.
وى افــزود: اجراى ســند تحول بنیادیــن آموزش و 
پرورش یک اصل اســت که بر مبناى آن شــیوه هاى 
آموزش بــا نگرش جدیــد باید تغییر کنــد. محتواى 
درسى و مدل هاى ارزشیابى بازنگرى شود. این موارد 
دنبال شــده و مصوبــات و برنامه هــاى خوبى هم در 
شوراى عالى آموزش و پرورش داشــته ایم. بخشى از 
کار هم تدوین شده و آماده تصویب است و در محتواى 
کتب درسى کارهاى مثبتى صورت گرفته که متناسب 
با سند تحول باشد. در طول سال گذشته گزارش هایى 
از روند کار نیز به شــوراى عالى انقلاب فرهنگى داده 
شده است و قبل از آنکه ما خدمت رهبر معظم انقلاب 
برسیم معاونان ما هم گزارش بخش هاى اجرا شده را 
به معاونین بیت رهبر معظــم انقلاب ارائه داده بودند. 
از موارد مهم دیگرى که در ســند آمده و ما آن را دنبال 
کرده ایم، بحث ساماندهى و واگذارى تصدیگرى است. ما 
در اسفند ماه بخشــنامه اى را به همه استان ها دادیم که 
خیلى از موارد و اختیارات را از وزارتخانه به استان ها و از 

استان ها به مناطق تفویض اختیار کردیم.
*  آمار دقیقى از تعداد کودکان محروم از تحصیل 

ندارم
وى در پاسخ به پرسش دیگرى در خصوص تعداد کودکان 
محروم از تحصیل گفت: آمار دقیقى را در این زمینه ندارم. 
تا آنجا که اطلاع دارم در مورد کودکانى که به سن آموزش 

مى رسند و باید به مدرسه بروند 
آمار کسانى که امکان تحصیل 
پیدا نمى کنند، بسیار کم است.

بیشــترین آمار در این زمینه 
مربوط به دوره متوســطه دوم 
است که بنا بر گزارش معاونت 
آموزش متوسطه ما، بین 13 تا 
17 درصد است. مشکل ما در 
مقطع ورود به آموزش نیست. 
مسئله دانش آموزانى هستند 
که وارد سیستم مى شوند و بعد 
گاه به دلیل مشکلات مختلف و 
زیادى که دارند، نمى توانند به 
تحصیل ادامه دهند .مشغول 
انجام برنامه ریزى هســتیم تا 
بتوانیم این معضل را حل کنیم.

آشتیانى در پاسخ به پرسش دیگرى به  تعدد مدارس و 
آموزشگاه هاى کشور نیز اشاره کرد و گفت:هم سند تحول 
آموزش و هم مصوبات شوراى عالى آموزش تأکید دارد 
که باید به سمت کاهش تنوع در ارائه آموزش ها و انواع 

مدارس و آموزشگاه ها و استانداردسازى آن ها برویم.
در همین حال باید همه زمینه هاى دیگر و بستر هاى این 
کار را آماده کنیم. یعنى یک باره نمى شــود  این کار  را 
انجام داد و برخى مدارس و آموزشگاه ها را برچید. این کار 
بسترهایى لازم دارد که دنبال آن هستیم آن ها را فراهم 
کنیم تا بشود خدمات خوب و اســتاندارد  و همسانى را 
ارائه دهیم و متناسب با آن به سمت کاهش تنوع شکلى 

مدارس برویم.
*  مهم تریــن چالــش 

آموزش و پرورش
وى مهم ترین چالش آموزش 
و پرورش که ســبب شده تا 
همه مدارس ازیک استاندارد 
قابل قبول برخوردار نباشند 
را کیفیــت بخشــى به خود 
آموزش دانســت و افزود: در 
ســند تحول احکام متعدد و 
خوبى در ایــن زمینه وجود 
دارد که در دست اجراست و 
امیدواریم نتیجه مورد نظر را 

حاصل کند.
وزیر آموزش و پــرورش در 
ادامه با اشــاره به خالى بودن 
جاى پژوهش و تحقیق در مدارس در پاسخ به اینکه آیا 
زمان آن نیســت که آموزش و پرورش تدابیرى را براى 
تغییر نگاه نســل امروز با مقوله پژوهش و تحقیق به کار 
بندد گفت:حتماً زمان این کار رســیده و ما در حال آغاز 
این تحول و اصلاح نظام آموزشــى هســتیم. مهم ترین 
مسئله این است که در حال برنامه ریزى در مقطع ابتدایى 
هستیم که بتوانیم به سویى برویم که در کنار بحث هاى 
آموزشى و نظرى موضوع مهارت آموزى را پر رنگ کنیم. 
شــعارى که من در برنامه ام با عنوان غلبــه پرورش بر 
آموزش دادم، بیشــتر تأکید روى همین مسئله بود. ما 
گروه هاى کارشناســى را تعیین کرده ایــم که روى این 

موضوع و تدوین راهبردهاى آن در حال کار هستند . از 
مقطع ابتدایى این کار را آغاز خواهیم کرد و ابعاد مختلفى 
هم دارد، چه در بحــث تغییر محتواى آمــوزش، اداره 
مدارس و اصلاح ساختار آموزشگاه ها و محور قراردادن 
کل فعالیت داخل مدرسه را باید در نظر بگیرم که در این 

زمینه در حال اقدام هستیم.
*  اطلاعات معلمان به روز مى شود

وى در خصــوص برنامه هایــى که آمــوزش و پرورش 
براى به روز کردن اطلاعات معلمان در دســت دارد نیز 
خاطر نشان کرد:بحث آموزش ضمن خدمت از مسائل 
کلیدى برنامه هاى ماســت، اما براى تغییراتى در شیوه 
آموزش ضمن خدمت در حال برنامه ریزى هســتیم؛ 
زیرا شیوه هاى خطابه اى قدیمى دیگر اثرگذارى لازم را 
ندارد. آشتیانى به پرسش دیگر قدس به در نظر گرفتن 
تدابیرى براى پایان دادن به مسئله معیشت معلمان نیز 
اشاره کرد و گفت: طبق حکمى که در برنامه ششم وجود 
دارد برنامه جامعى براى نظام حقوقى و دریافتى معلمان 
داریم که همراه با بحث هاى توانمند سازى و عملکردى 
آن هاســت. یعنى مى خواهیم موضوع صلاحیت علمى 
معلمان را به نظام حقوق و پرداخت آن ها ضمیمه کنیم 
که طرح جامعى خواهد بود و اگر تصویب شــود کمک 
بزرگى به آموزش و پرورش و معلمان خواهد شد. یکى 
از دغدغه هاى اصلى ما رسیدگى به مسائل معلمان هم 
از نظر  توانمندى هایى است که براى اجراى سند تحول 
لازم است و هم مسائل معیشتى آن ها که در وضعیتى 
قرار بگیرند که بتوانیم  بدون دغدغه از آن ها براى اجراى 

سند استفاده کنیم.

برش
 من پیش از این گفته ام آنچه 
در سند 2030 بیشتر مورد 

نظر ما بوده بحث آموزش 
100 درصدى و برطرف شدن 

بى سوادى است. تمام این 
موارد در خود سند تحول 

وجود دارد و ما تا کنون هم 
سند 2030 را اجرایى نکرده 
بودیم. مصوبه دولت هم چند 

روز پیش متوقف شد

در پاسخ به پرسش قدس بیان شد:

ادعاى  وزیر  آموزش  و  پرورش  درباره  توقف  سند2030
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

 روابط عمومی بنیاد ملی بازی های رایانه ای: محمدرضا داوودی، معاون نظارت 
و ارزشیابی بنیاد ملی بازی های رایانه ای از آغاز نگارش آیین نامه و شیوه نامه های 
انتشار بازی های موبایلی خارجی خبر داد. داوودی با اعلام این خبر گفت: براساس 
آیین نامه هایی که درحال تدوین است، انتشار بازی های موبایلی خارجی منوط به 
گرفتن مجوز نشر از بنیاد ملی بازی های رایانه ای خواهد شد. شرکت ها یا افرادی 
که به عنوان ناشر بازی موبایلی خارجی فعالیت می کنند، ابتدا باید به عنوان ناشر 

بازی موبایلی در پایگاه داده  بنیاد ملی بازی های رایانه ای ثبت شوند.

ساماندهی انتشار بازی های موبایلی خارجی 

ایلنا: علیرضا رئیس دانا )مدیر انتشارات نگاه( با بیان این که این روزها شبکه تولید 
موازی نشر کتاب به شکل زیرزمینی، تهدیدی جدی برای تولید کتاب است، تأکید 
کرد: ارشــاد که در زمینه حذف کلمات، کلیات یا جملاتی که احتمال برداشت 
نادرستی را به خواننده می دهد بسیار کوشا و مُصِر است، در برخورد با پدیدۀ نشر 
زیرزمینی کاملاَ منفعل عمل می کند. البته همه مسئولیت در این باره با وزارت 
ارشــاد نیست. وی گفت: فضای مجازی نیز خطر بزرگ دیگری است که امنیت 

تولید کتاب کاغذی را به خطر می اندازد. 

ارشاد منفعل عمل می کند

 مهر: سرپرست دانشگاه آزاد گفت: درحال برنامه ریزی برای تفکیک فعالیت های 
آموزشی از فعالیت های مالی دانشگاه هستیم که در این راستا هلدینگ هایی جدا 
از فعالیت های دانشگاه درکنار واحدهای دانشگاه ایجاد می شود. علی محمد نوریان 
گفت: موضوع تفکیک فعالیت های آموزشی از فعالیت های مالی در دانشگاه آزاد در 
گذشته نیز مطرح شده بود و اکنون ما به دنبال تکمیل این موضوعیم و جزئیات 
اجرای این طرح بعد از تشکیل جلسه آینده هیئت امنای دانشگاه اعلام خواهد شد. 

وی خاطرنشان کرد: این هفته جلسه هیئت امنای این دانشگاه تشکیل می شود.

دانشگاه آزاد هلدینگ تأسیس می کند

در نشست فعالان فرهنگی در مشهد بیان شد

اجرای سند 2030 با تحفظ امکان پذیر نیست 

 فرهنگ/ جلیل فخرایی   دکتر حسین کچویان، عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی کشور در نشستی با 
اهالی فرهنگ در خراسان با عنوان »برنامه دولتی تعلیق انقلاب اسلامی با تکیه بر مضامین سند توسعه پایدار 
2030« گفت: سند 2030 دارای مشکلات جزئی و کلان زیادی است و خیلی از قوانین آن با اصول و حد و 
مرزهای زندگی فردی و اجتماعی اسلامی مغایر است. وی با طرح این سؤال که چه ضرورتی دارد تا ما این سند را اجرایی 
کنیم؟ به مزیت های ســند ملی تحول بنیادین آموزش و پرورش اشاره و عنوان کرد: سند ملی تحول بنیادین آموزش و 
پرورش توسط نخبگان کشورمان تهیه و تنظیم شده و هنوز مسئولان در بحث نهادینه کردن آن فعالیت چشم گیر و مهمی 
نکرده اند، حال چگونه به ســند 2030 اعتماد و آن را امضا کرده اند. وی در ادامه تصریح کرد: اگر کسی نسبت به مسائل 
و سندهای نهادهای بین المللی آگاهی نداشته باشد، یقیناً سند 2030 را راهکار مناسبی برای پیشرفت جامعه و کشور 
می پندارد، درحالی که در باطنِ این سند، بویی از کرامت انسانی و جامعه، به آن شیوه ای که اسلام معرفی کرده، وجود ندارد.

وی با بیان اینکه سند2030 صددرصد شر نیست، ولی بدی های آن خیلی بیشتر از خوبی های آن است، تأکید کرد: کلیت 
این ســند با روح اسلام و انقلاب اسلامی ناسازگار است. این سند به صورت شفاف و جدی مجاری قانونی را طی نکرده و 
اجرای سند 2030 خیانت به کشور است. حجت الاسلام محمدمهدی فاطمی صدر، مدیر مدرسه  شیعی وتر با اشاره به اینکه 
سند 2030 از ابتدا تا انتها بر مسئله زنان و کودکان تمرکز کرده است، گفت: هدف اصلی سند 2030 رفع محرومیت و دفع 
ظلم از زنان و کودکان جهان نیست، بلکه آن ها می خواهند سبک زندگی غربی را در سطح جهان، عادی جلوه دهند و برای 
نهادینه کردن این هدف، نیروی انسانی تربیت کنند. وی گفت: اجرای سند 2030 با تحفظ امکان  پذیر نیست، زیرا تحفظ با 

روح این سند در تضاد است و نهادهای بین المللی، قوانین مخالف با روح سند 2030 را قبول ندارند.

گزارش خبری

 فرهنگ/ زهره کهندل   چند ســال پیش 
برای تأمین معیشــت آن دســته از دانشجویان 
دکترای که فقط مشغول به تحصیل بودند، طرح 
پژوهانه تصویب شــد؛ طرحی که در اجرا با فراز و 
نشــیب هایی همراه بود. در این طرح که معاونت 
پژوهشــی وزارت علوم آن را اجرا می کرد، به هر 
دانشجوی دکترا برای انجام رساله 5 میلیون تومان 
پژوهانه اعطا می شد که البته در اجرا، تعدادی از 
دانشــجویان از دریافت این تسهیلات تحصیلی 
بازماندند. همچنین صندوق رفاه دانشجویان اعلام 
کرد که به خاطر این تسهیلات بلاعوض، مقروض 
شده است. پژوهانه دوره دکترا از سال 93 قطع شد 
و جای خود را به وام ویژه دکترا تخصصی داد که 
این وام ویژه با اهدافی مشابه اعطای پژوهانه دکترا 
یعنی حمایــت از دوره های دکترا، کاهش دغدغه 
دانشــجویان، ارتقای بهره وری، بالابردن ســطح 
کیفی تحصیل، بهره برداری بهتر از ظرفیت علمی  
دانشجویان و افزایش انگیزه در جامعه دانشجویی 
پرداخت می شود با این تفاوت که برخلاف پژوهانه، 
بلاعوض نیســت و دانشجویان ظرف 3 سال پس 
از فراغــت از تحصیل باید نســبت به بازپرداخت 

اقساطی آن اقدام کنند. 

 پرداخت ها به موقع و منظم نیست 
یک دانشــجوی دکترای ترم 6 غیربومی  در یکی 
از دانشــگاه های دولتی درباره نحوه پرداخت این 
وام می گوید: این وام برای دانشــجویانی که هنوز 
پروپزالشان تصویب نشده، ماهانه 650 هزار تومان 
و برای دانشــجویانی که پروپوزال آن ها تصویب 
شــده، 750 هزارتومان در ماه اســت اما به موقع 

پرداخت نمی شود. 
به گفته اسلامیان، دانشجوی دکترای دوره روزانه 
که شاغل نیست، نمی تواند همیشــه از خانواده 
کمک مالــی بگیرد. هزینه هــای خوابگاه، خورد 
و خوراک، رفت و آمد و هزینه های پژوهشــی به 
دانشجویان این مقطع تحصیلی تحمیل می شود اما 
این مبلغ وام در حد پول توجیبی دانشجوهاست. 

او می گوید: بهتر بود که این وام بلاعوض باشد. اگر 
هم صندوق رفاه، بودجه کافی برای این نوع اعطای 

تسهیلات ندارد لاقل این وام به موقع پرداخت شود 
تا به درد دانشــجو بخورد نه اینکه در پایان فصل 

پول بدهند. 
وی با تأکید بر پرداخت به موقع این وام، خاطرنشان 
می کند: الان فصل بهار تمام شــده و هنوز برای 
وام ویژه دکترا ثبت نام صورت نگرفته است. معلوم 
نیست ثبت نام فصل بهار چه زمانی خواهد بود و 

واریز وام چقدر تأخیر خواهد داشت. 

 مستقیماً به صندوق رفاه مراجعه کنید 
این وام که در 3 نوبت ســال به دانشجویان داده 
می شود، به صورت منظم نبوده و تأخیر در پرداخت 
آن باعث گلایه مندی برخی از دانشجویان متقاضی 
شده است. دانشــجوی دیگری هم معتقد است 
که بهتر بود این وام تا ســال پنجم دانشجویان را 
تحت پوشش قرار می داد زیرا برخی از دانشجویان 
 نمی تواننــد رســاله خــود را در مــدت معلومِ 
8 ونیمسال به ســرانجام برسانند و این در حالی 
است که هزینه هایشــان در مدت سنوات بیشتر 
می شــود. رئیس صندوق رفاه دانشجویان تأکید 

کرده که دانشــجویان بعد از پایان 8 ونیمســال 
مشمول دریافت وام دکترا نخواهند شد. به گفته 
ذوالفقــار یزدان مهر برای اعطای ایــن وام هیچ 
محدودیتی وجود ندارد مگر اینکه سنوات دانشجو 
بیش از 8 ونیمسال شده باشد. معاون تسهیلات 
دانشجویی صندوق رفاه دانشجویان هم گفته که 
همه دانشجویانی که از طرف دانشگاه ها به صندوق 
رفاه دانشجویان معرفی شدند، وام ویژه دانشجویان 

دکترا دریافت کردند. 
روابط عمومی  صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم 
در پی تماس تعدادی از دانشجویان با این صندوق 
که با وجود ارائه درخواســت وام ویژه دکترا، این 
وام توســط دانشگاه ها پرداخت نشده، اعلام کرده 
که این گروه از دانشــجویان می توانند مستقیماً 
بــه صندوق رفاه دانشــجویان مراجعه کنند زیرا 
این درخواســت از طرف دانشگاه به صندوق رفاه 

دانشجویان ارسال نشده است. 

 منابع مالی تأمین شده است 
اعطای وام ویژه دکترا از اواســط سال 93 توسط 
بخشنامه ای به دانشگاه ها ابلاغ شد و قرار بر این بود 
که دانشجویان بعد از سپری کردن امتحان جامع و 
تصویب پروپزال )طرح پیشنهادی( بتوانند از این 
وام بهره مند شوند. اما بعد از تغییر شرایط اعطای 
وام ویژه دانشــجوی دکترا و بر اســاس سیاست 
وزارت علوم، این وام به دانشــجویان ســال اول و 
ســال دوم که هنوز در امتحان جامع نیز شرکت 
نکرده انــد نیز اعطا خواهد شــد و این یعنی صد 

درصد  دانشجویان دوره دکترا که در دوره روزانه 
تحصیل می کنند و غیربورسیه و غیرشاغل هستند 
را تحت پوشش قرار می دهد اما برای همین تعداد 

هم نیازمند تأمین بودجه زیادی است. 
رئیس ســازمان امور دانشجویان کشور می گوید: 
با هماهنگی بانک توســعه و تعــاون، منابع مالی 
وام ویژه دانشــجویان دکترا تأمین شده و با بانک 
همکاری شده اســت که منابع مالی افزایش یابد 
تا تعداد بیشتری از دانشجویان تحت پوشش این 

وام قرار بگیرند. 

 هیچ درخواستی بی پاسخ نمی ماند 
مجتبی صدیقی در گفت و گو با خبرنگار ما اضافه 
می کنــد: با این هم افزایی، امســال 110 میلیارد 
تومان برای وام دانشــجویان دکترا در نظر گرفته 
شده که ماهانه به طور میانگین 700 هزار تومان 
دریافــت می کنند و این مبلغ هــر 3 ماه یک بار 
پرداخت می شــود. به گفته او، سال گذشته 60 
میلیارد تومان برای این بحث هزینه شد و امسال 
با کمکی که از سوی بانک توسعه و تعاون صورت 
گرفته، ایــن مبلغ به 110 میلیارد تومان افزایش 
یافته اســت و می توان گفت هیچ درخواســتی 
بی پاسخ نمی ماند.  رئیس سازمان امور دانشجویان 
کشور خاطرنشــان می کند: به نظر می رسد این 
شرایط، فرصت مناسبی خواهد بود تا دانشجویان 

دکترا بیشتر روی کار تحقیقی متمرکز شوند. 
او اضافه می کند: در گذشته این وام به آن دسته از 
دانشجویان دکترا که پایان نامه خود را شروع کرده 
بودند تعلق می گرفت ولی الان همه دانشــجویان 
دکتــرای دوره روزانه، در حین تحصیل می توانند 
این وام را درخواست کنند؛ البته به جز دانشجویان 
بورسیه که مقرری دریافت می کنند یا دانشجویانی 
که شاغل هســتند.  پژوهانه طرحی بود که قبلًا 
وجود داشــت ولی این وام به همه دانشــجویان 
دکترا داده می شود. قبلاً پژوهانه از طریق معاونت 
پژوهشــی انجام می شد ولی وام از سوی صندوق 
رفاه داده می شــود کــه بازپرداخــت آن بعد از 
فارغ التحصیلی آغاز می شود. متوسط پرداخت هم 

ماهانه بین 650 تا 700 هزار تومان است.

دانشجویان امیدوار بمانند 

وام ویژه دکترا ،جایگزین طرح شکست خورده پژوهانه 

کافه کتاب

نگاهی به مجموعه شعر »تاریخ تبری«  
اثر مرتضی بخشایش

دل بستن به خاک اجدادی
 فرهنگ/ لیلا کردبچه   مجموعه 
اثر  تازه ترین  شــعر »تاریخ تبری« 
مرتضی بخشــایش است که پس از 
»عاشــقانه های مصدق« )مجموعه 
شــعر(، »پله هــا را مواظــب باش 
مرضیه« )مجموعه شعر(، »تنهایی 
دونفره« )مجموعه شــعر( و »کافه 
داســتان(،  )مجموعه  فراموشــی« 
توسط نشر بوتیمار و در 104 صفحه 

منتشر شده است.
مخاطبــی که ســه مجموعه قبلی 
مرتضی بخشایش را خوانده باشد، با 

نگارنده موافق خواهد بود که »تاریخ تبری« در مقایسه با مجموعه های 
قبل، حرف تازه چندانی ندارد و در اغلب موارد، همان حرف های سابق 
را، گاهی در پوشــش تصاویری تازه، و گاهی حتی در پوشــش همان 

تصاویر سابق، منتها با سازوکار نحوی تازه ای بیان کرده است.
در »تاریخ تبری« نیز همچون دیگر مجموعه های شــعر بخشایش که 
البته در »تنهایی دونفره« کمتر به چشم می خورد، واژه هایی چون تقدیر 
و سرنوشت، کودتا، گلوله، پیشانی، ســرزمین، مرداد، قبیله، مجلس، 
توپ، اجداد، موروثی، تابوت و... نه تنها کلمات مکرر و پربسامد به شمار 
می روند، بلکه اغلب محوریت تصویری و حتی محوریت اندیشگی شعر 

را نیز در دست دارند.
در »تاریخ تبری« نیز مانند مجموعه های پیشــین بخشایش، و حتی 
بیشتر از آن ها با پایان بندی های قابل  حدس و تقریباً یکسان مواجهیم؛ 
پایان بندی هایی با کاربــرد »واو حالیه«، دخل وتصرف در قواعد علیّ و 

معلولی، کاربرد جملات امر و نهی و...

  از این ستون به آن ستون
با اینکه  شــعر بی وزن فارسی، اساســاً نیازی به در تقابل هم نشاندن 
واژه های هم آوا و هم پایان ندارد، امّا باید پذیرفت که استفاده از کلمات 
هم قافیه یا شبه هم قافیه می تواند کمک بسیار بزرگی به موسیقی این 
نوع شــعر کند؛ رفتاری که در شــعرهای مرتضی بخشایش نیز دیده 
می شــود: )ما نسل بغض های مداوم/ در عصر خواب و خیانت به هرچه 
هست/ ما مرده های خسته  برزخ نشست(. امّا چه می شود که شاعر در 
کاربرد عناصری که در شعر بی وزن، درحقیقت لزوم مالایلزم است، به 
افراط می گراید: )برای ما در این اتاق تاریک، راهی نیســت/ برای ما از 
این ستون به آن ستون، پناهی نیست/ نه!/ بزرگتر از دل بستن به خاک 

اجدادی/ گناهی نیست(
از نکات قابل توجه مجموعه  »تاریخ تبری«، تقطیع درست سطرهاست، 
آن هم در روزگاری که حتی برخی از نامداران شــعر، برای قطور شدن 
مجموعه تازه شــان، تن به تقطیع های افراطــی و برش های بی دلیل 

سطرهایشان داده اند. 
به همین دلیل است که در این مجموعه، با سطرهای بلندی مواجهیم 
که ســازوکار معنایی و موســیقایی آن ها، دلیل بلندایشان اند و همین 
قبیل سطرها در مجموعه های دیگر شاعران، اغلب به چند پاره تقسیم 

می شوند. 

 و امّا ساختار شعرها
و امّا ساختار شعرهای »تاریخ تبری«، ساختاری نیست که از شاعری با 
سابقه  چندین ساله توقع داشته باشیم. کاربرد فرم دوری که با یادآوری 
سطر آغازین شــعر در بخش پایانی، و کارکشیدن مجدد از آن شکل 
می گیرد و آن را اغلب در کار تازه کاران شــعر بی وزن می بینیم، در این 

مجموعه، نمونه های بسیار دارد. 
همین طور باید به ســاختار ترجیع واره اشــاره کرد که اگرچه مختص 
تازه کاران نیست، امّا ســاختاری آشنا و حتی بسیار مستعمل است و 
در شعر مرتضی بخشایش در تمامی مجموعه هایش، بسیار به کار رفته 
است، مانند تکرار »چقدر شبیه سرزمینم می شوی« در شعر »ترانه ای 

برای سرزمین« در همین مجموعه.
از دیگر نکات قابل توجه در این مجموعه، موزون و آهنگین بودن برخی 
سطرهاســت که حتی در مواردی به تکرار منظم افاعیل عروضی نیز 
می انجامد: )کولی بگیر فال مرا پشــت انهدام/ کولی بگیر دست مرا رو 
به انهدام( وجود روایت داستانی در برخی شعرهای این مجموعه مانند 
شعر »مرا ببخش« نیز مسئله دیگری است که پرداختن به آن، مجالی 

گسترده می طلبد.

آنچه می خوانید

در گذشــته این وام به آن دسته 
از دانشجویان دکترا که پایان نامه 
بودنــد  کــرده  را شــروع  خــود 
تعلق می گرفــت ولی اکنون همه 
دانشجویان دکترای دوره روزانه، 
به جــز دانشــجویان بورســیه یا 
شــاغل، می تواننــد ایــن وام را 

درخواست کنند



با ناصر  هاشمی، بازیگر فیلم سینمایی»برادرم خسرو«

می خواستم  با نقشی خوب به سینما برگردم

یکشنبه  7   خرداد  1396
11 2 رمضان 1438 28 می 2017  سال سی ام  شماره 8410 

رکوردشکنی »نهنگ عنبر« ادامه خواهد یافت؟

فروش 8 میلیاردی در روزهای کم رونق سینما 

هنر: بازار اکران دوم نوروزی آن چنان که باید و شــاید گرم نیســت و فضای سیاســی حاکم بر جامعه در 
اردیبهشــت ماه و فرارسیدن ماه مبارک رمضان از دلایلی است که مخاطبان را کمتر از قبل روانه سینماها 
کرده است. اما با این حال اکران فیلمی همچون »نهنگ عنبر2: سلکشن رؤیا« می تواند فضای سینما را از این 
رکود رهایی بخشد و باید دید آیا درکنار آن، تمهیدات و تسهیلاتی همچون کاهش قیمت بلیت و افزایش زمان سانس ها و 
طرح افطار تا سحر که برای تماشای فیلم ها در ماه رمضان درنظر گرفته شده، می تواند مخاطبان بیشتری را به سالن های 

سینما بکشاند یا خیر.
با این حال آخرین ساخته سامان مقدم پس از 16روز نمایش به فروشی نزدیک به 8میلیارد تومان رسیده که با توجه به 
شرایط زمانی اکران، رقم قابل قبولی است و به نظر می رسد با استقبال خوبی هم در ماه رمضان و طرح های درنظر گرفته شده 
روبه رو شود. همچنین فیلم »گشت2« پس از 10هفته و با در اختیار داشتن 126سالن، بیش از 19میلیارد و 480میلیون 
تومان فروخته، که البته این روزها درگیر حواشی نسخه قاچاق هم شده است. اما »خوب بد جلف« به کارگردانی پیمان 

قاسم خانی پس از 14هفته اکران، به فروشی بالغ بر 16میلیارد تومان دست یافته است.
»برادرم خسرو« به کارگردانی احسان بیگلری پس از دو هفته نمایش با در اختیار داشتن 53سالن سینما، 550میلیون 
تومان فروش داشــت. فروش »ویلایی ها« به کارگردانی منیر قیدی در تهران به 215میلیون تومان و در شهرستان ها به 
55میلیون تومان رسید که درکل، فروش آن 270میلیون تومان بود. فیلم »آشوب« هم به فروش 156میلیون تومان در 
تهران و 58 میلیون تومان در شهرستان رسید که درکل فروش آن 214 میلیون تومان بوده و »نقطه کور« هم به فروش 

320میلیون تومانی دست پیدا کرده است.

گزارش اکران چهره - خبر

مهر: نویســنده فیلم نامه »زیرپای مادر« بیان کرد؛ گرچه ســلیقه سیاسی اش با 
تلویزیون نمی خواند، ولی این رسانه را نجیب ترین رسانه برای خانواده ها می داند. 
سعید نعمت الله گفت: فکر می کنم از حیث معنوی، مقطع ماه رمضان بهترین تایم 
برای پخش این سریال و انتقال مفاهیم نجیبانه گنجانده شده در لایه های درونی آن 
باشد. البته اینجا لازم است توضیحی بدهم و آن این که من شاید مخالف بخش هایی 
از تلویزیون باشم و مشخصاً سلیقه سیاسی من با تلویزیون هیچ وقت یکی نبوده، اما 

بی شک معتقدم تلویزیون همچنان نجیب ترین رسانه برای خانواده است.

تلویزیون نجیب ترین رسانه است

حوزه هنری: امین زندگانی گفت: بزرگ ترین معضل ما در ساخت آثار مناسبتی 
من جمله ماه مبارک رمضان این اســت که همه چیز ناگهانی اتفاق می افتد. وی 
افزود: متأسفانه در ساخت مجموعه های مناسبتی محرم، ماه رمضان، عید نوروز 
و... همه چیز یک دفعه بیست روز مانده به آن مناسبت اتفاق می افتد و ما هنوز به 
این باور نرسیده ایم که می خواهیم به مخاطب فست فود بدهیم یا خوراک فرهنگی 
برایش تهیه کنیم. شــتابزدگی در آثار مناسبتی، خستگی عوامل و فشار کاری 

کارگردان، همه این ها به معنی افت کیفیت آثار است.

همه چیز یک دفعه اتفاق می افتد

مهر: اکبر زنجانپور قصد دارد تمرین های نمایش »لیرشاه« را در سال جاری آغاز 
کرده و این اثر نمایشــی را بهار سال 97 روی صحنه ببرد. این کارگردان و بازیگر 
گفت: قصد دارم برای بهار سال 97 نمایش »لیرشاه« را روی صحنه ببرم و آن را 
برای اجرا در سالن سمندریان به تماشاخانه ایرانشهر پیشنهاد داده ام. وی با اشاره 
به اینکه تصمیمش برای به صحنه بردن »لیرشاه« قطعی است، اظهار کرد: در این 
اجرا باید بازیگران حرفه ای و درجه یک حضور داشته باشند. سعی می کنم با تشکیل 

گروه بازیگری مدنظر، تمرین های نمایش »لیرشاه« را در سال جاری آغاز کنم. 

اکبر زنجانپور »لیرشاه« را به صحنه می برد

روی دیوار

از اتودهای سپهری تا سرامیک های تناولی 
آثار منحصربه  فرد پیشگامان هنر مدرن 

تماشایی شد
هنر: گالری مژده به مناسبت روز جهانی موزه، نمایشگاهی از نمونه های 
کمتر دیده شده آثار اســتادان برجسته هنر را به نمایش گذاشته است؛ 
نمایشــگاهی با عنوان »پیشگامان عصر نو« شامل آثار سهراب سپهری، 
بهمن محصص، حسین زنده رودی، مســعود عربشاهی، فرامرز پیلارام، 
محمــد احصایی، پرویز کلانتری، آیدین آغداشــلو، ژازه تباتبایی، پرویز 
تناولی، محسن وزیری مقدم، سونیا بالاسانیان، منصور قندریز، منوچهر 

نیازی، نصرالله افجه ای، اردشیر محصص، فریدون آو و...

در این نمایشگاه آثار منحصربه فرد و کمتر دیده شده ای از پیشگامان هنر 
مدرن ایران به چشم می خورد و در آن ازسویی اثری که اتودها و مشق های 
سهراب سپهری بر روی کاغذ است و از طرفی برخی آثار متنوع از حسین 
زنده رودی به نمایش گذاشته شده است. تمرکز نمایشگاه بر ارائه دوره های 
کمتر دیده شده هنرمندان پیشکسوت اســت؛ مثلاً از فریدون آو، پرویز 
کلانتری، منوچهر نیازی و اردشــیر محصص آثاری روی دیوار است که 
تفاوت عمده ای با آثار شناخته شــده این هنرمندان دارند و هم از لحاظ 

اندازه و هم از لحاظ شکل، بسیار منحصربه فرد هستند. 

 مجموعه داران، حامی هنرند
مژده طباطبایی مدیر گالری مژده درباره این نمایشــگاه گفت: »آن چه 
مسلم است این اســت که نمایشگاه مربوط به روز جهانی موزه هاست و 

گردآوری این آثار هم در حد معجزه است.«
مدیــر گالری مژده درباره این آثار توضیح داد: »غیر از آثار آقای منوچهر 
نیازی، بقیه آثار این نمایشگاه متعلق به مجموعه داران است و ما به عمد 

این آثار را از مجموعه دارها گرفتیم.«
طباطبایی گفت: »هدف برگزاری این نمایشگاه ها، تمرین موزه داری است؛ 
چون مجموعه دارها حامیان موزه ها هستند و اگر این افراد نبودند، طی این 
سال ها بسیاری از آثار نابود می شدند. به واقع می توان گفت بعد از موزه ها، 

مجموعه دارها، حامیان و حافظان هنرند.«
فریدون فربود، مدیر هنری گالری مژده نیز درباره نمایشگاه »پیشگامان 
عصر نو« گفت: »روزی که پیشــنهاد این برنامه به گالری ها ارائه شد، ما 
نیز از آن استقبال کردیم. با توجه به این که توانستیم کلکسیونرهایی را 
پیدا کنیم که آثاری با ماهیت معاصر در اختیار ما بگذارند، این نمایشگاه 
جمع آوری شــد و عنوان آن هم »پیشگامان عصر نو« نام گرفت، چراکه 
تقریباً اغلب هنرمندان این نمایشــگاه در مسیر کاری خودشان پیشگام 
بودند.« فربود افزود: »این آثار بسیار بیشتر از این تعداد بود که در گالری 
به نمایش درآمده اســت، اما ما سعی کردیم تعداد آن ها را کمتر کنیم و 
درنهایت به این مجموعه رســیدیم که هم از لحاظ قیمت و هم از لحاظ 

کیفیت، آثار منحصربه فردی هستند.«
او گفت: »ما ســعی کردیم وقتی این عنوان را برای نمایشــگاه انتخاب 
کردیم، دنبال آثار خوب و کمتر دیده شده هنرمندان بگردیم، مثل اثری از 

منوچهر نیازی یا مجسمه سرامیک پرویز تناولی.«
وی ادامه داد: »در این نمایشــگاه 30 اثر به نمایش درآمده، اما آثاری که 
در جاهــای دیگر قرار دارد و بازدیدکننده می تواند ببیند، بیش از 30 اثر 
است. ما سعی کردیم از هر هنرمند دو اثر یا بیشتر به نمایش بگذاریم. در 
میان 27 گالری که برای روز جهانی موزه همکاری کردند، دو یا سه گالری 

هستند که آثار هنرمندان قدیمی  را به نمایش گذاشته اند.«
فربود گفت: »برخی از این آثار مثل آثار آقای محصص در حراج »ساتبیز« 
به فروش رسیده و مجموعه دار اثر را در آن حراج خریداری کرده است. یا 
اثر آقای زنده رودی در حراج »ادل« ارائه شــده است. اثر منحصر به فردی 
هم از آقای محصص هست که 20 سال جز خانواده ای که صاحب این اثر 
بودند، هیچ کس این اثر را ندیده بود و همه این مســائل این نمایشگاه را 

منحصربه فرد می کند.«
گالری مژده به نشــانی ســعادت آباد، خیابان سرو شرقی، خیابان علامه 
شــمالی، خیابان هجدهم شــرقی، پلاک 27، زنگ اول واقع اســت و 

علاقمندان می توانند تا نهم خرداد از این نمایشگاه دیدن کنند.

 هنر/ تکتم بهاردوســت  ناصر  هاشمی از 
بازیگران باسابقه ای اســت که در هر سه عرصه 
سینما، تئاتر و تلویزیون کارنامه قابل توجهی دارد. 
از ســریال »سمندون« و »روزگار قریب« گرفته 
تا فیلم »خانه پدری« که با آن برای چندمین بار 

همکاری درخشانی با کیانوش عیاری داشت. 
 هاشمی این روزها با »برادرم خسرو« میهمان پرده 

سینما هاست.

   با این که در همه این سال ها شما چه در 
سینما و چه در تلویزیون یا حتی تئاتر حضور 
داشــته اید، ولی آن طورکه انتظار می رود، 

دیده نشده اید. چرا؟ 
دهه هفتاد دوره خــوب و پرکاری برای من بود، 
اما فعالیت در زمینه نویســندگی و کارگردانی 
کمی مرا از بازیگری و جلوی چشــم مردم بودن 
دورکرد و چیزی که بیشتر به این دوری دامن زد، 

نقش های عمدتاً بی خاصیت و غیرجذاب بود.
یک بازیگر با خواندن سناریو و نقش فوراً می فهمد 
که با بازی در آن کار در چه درجه ای قرار می گیرد؛ 
آیــا بالاتر می رود یا پائین تر. جــدا از این، گاهی 
مشغول کارگردانی بودم و یا درپی نوشتن و دنبال 
ساخت کاری دویدن و البته اشتباه محاسبه کردن 

و بی تجربگی و از دست دادن زمان.
من بازی در هر نقشــی را با نگاه به توانایی های 
خودم انتخاب می کنم و درپی شــاهکار نیستم. 
به نظرم هیچ بازیگری چنین نیســت. نقش باید 
امکانی برای بروز توانایی های شــما داشته باشد، 
وگرنه بدون فکر در هرکاری بازی کردن، شما را 
به پایین جدول می کشاند و بر اثر زیاد دیده شدن، 
همان اندک تازگی و جذابیت تان هم از دســت 
خواهد رفت. بازیگر گاهی جلوی صف اســت و 
گاهی میان و گاهی هــم عقب. همه کم وبیش 
درگذر زمان و آمدن نســل های جوان و تروتازه، 
کهنه می شــوند و ماندن و حفظ جایگاه نیاز به 
تجربه و خودسازی دارد. من زمانی تصمیم گرفتم 
تــا می توانم خودم را حفظ کنم تا روزی با نقش 

خوبی برگردم.
 خوشــبختانه این اتفاق افتاد و من خوشحالم. 

البته به کسی توصیه نمی کنم، چون هرکسی باید 
به شرایط و توانایی خودش فکر کند، اما توصیه 
می کنــم که همه، مخصوصاً همکاران جوان من 
خود را سالم، و در جریان کار و مطالعه نگه دارند. 
من گذشته از این ها، سال ها کلاس های بازیگری 

داشتم و یاد می دادم و یاد می گرفتم.

  در میان همه کارهای شــما، سریال های 
سمندون و پدرسالار و روزگار قریب از همه 
بارز تر و شناخته شده ترند. از حضورتان در 

این سه کار بگویید. 
حضور در پدرســالار و درکنار طیفی از بازیگران 
خــوب و متنوع، یک شــانس بــود. بازیگرانی 
حدوداً از سه نسل مختلف. آقای کشاورز و خانم 
خیرآبادی از یک نسل، پاک نیت و من و محمود 
جعفری نسل بعدی و کمند امیرسلیمانی و پرستو 
گلستانی، نســل بعد از ما! من به هرطرف نگاه 
می کردم، تجربه و لذت بود. آن دوره هشت ماهه 
فیلم برداری، بخش خاطره انگیز و دوست داشتنی 
زندگی من اســت. از تک تک دوستان خاطرات 

خوبی دارم و یاد خانم خیرآبادی، شــجاع زاده و 
خواجویی همیشه برایم گرامی است. فکر می کنم 
تمام آدم ها و زوایای پدرسالار به دلیل علاقه مردم 
و پخش مکرر آن در ذهن مردم حک شده است. 
پدرســالار حکایت از دورانی داشت که خانواده 
گســترده بود و گرما و شــور و حرارت داشت، 
یا تصویری نوســتالژیک از گذشــته ای که همه 

درکنارهم و غم خوار یکدیگر بودند.
قبل از پدرســالار با دوســتان دیگری مقدمات 
ســمندون را فراهم می کردیــم و بلافاصله بعد 
از پایان فیلم برداری پدرســالار و شــروع مونتاژ 

آن، ساخت ســمندون را شروع کردیم و قبل از 
پخش پدرســالار از شبکه دو نشان داده شد! آن 
هم تجربه ای بود برای مــن و خیلی از کودکان 
که متأســفانه مثل بســیاری از کارهای دیگر از 
این دست متوقف شد. روزگار قریب هم کار بسیار 
دیدنی و مهمی بود؛ ســریالی بسیار نزدیک به 
تاریخ واقعی کشور ما، کاری که از جهات مختلف 
می تواند مرجعی برای تحقیقات باشد. به هرحال 

آن هم یک اتفاق خوب برایم بود.

    اجازه بدهید برویم سراغ فیلم سینمایی 
برادرم خســرو. فیلم نامه ایــن فیلم چه 

ویژگی ای برایتان داشت؟
  فیلم نامه که براســاس تجربه واقعی کارگردان 
و تحقیقات میدانی اش نوشــته شده بود و بسیار 
قابل لمس و جــذاب بود، موقعیــت دراماتیک، 
شــخصیت های چندبعدی، حرکتــی درونی و 
درگیری های حســی و فیزیکی و ظرایف بسیار 
داشت. بلافاصله پذیرفتم و بعد از مدتی گفت و گو 

با کارگردان، وارد کار شدم.

   آیا در پرداختن به نقش خودتان از نمونه 
خارجی این گونه آدم ها هم بهره بردید؟

جدا از بحث های طولانی با کارگردان و همکاران 
که بســیار روشن کننده و راهگشــا بود، درمورد 
این نقش من بیشــتر به تجربیــات و دیده ها و 
خوانده هایــم تکیه کردم تا تحقیقات خاصی. این 
شخص یعنی ناصر دارای بیماری خاصی نیست. 
مردی است که زندگی منظم و خشک و بسته ای 
دارد و به نظر خودش به همسر و فرزندش کمک 
می کند که در رفاه باشند. او اجازه نمی دهد کسی 
چارچوب زندگی او را به هم بریزد، مثل اکثر آدم ها. 

این خشونت اوست که قابل قبول نیست.
  

  بازیگران باسابقه ای مثل شما درطول این 
سال ها خیلی راحت به کارگردان های فیلم 
اولی اعتماد کرده اند. کار کردن با یک فیلم 

اولی چطور بود؟
وقتی صحبت از کارگردان فیلم اولی می شــود، 
انگار او کســی اســت که تازه از گرد راه رسیده و 
هیچ اطلاعی از کار فیلم ســازی ندارد! نه، چنین 
نیست. تقریباً همه کارگردان های فیلم اولی سال ها 
دستیاری کرده اند، فیلم نامه هایی نوشته و فیلم های 
کوتاه ساخته و اهالی سینما آن ها را می شناسند. 
مهم این اســت کــه چنین کارگردانــی ارتباط 
سازنده ای با همکاران پیشکسوت خود داشته باشد. 
برای من فیلم اول یا چندم مهم نیست. فیلم نامه، 

نقش و بعد دانش و تجربه کارگردان مهم است.

   آیا برای ایفای نقش تان، بداهه پردازی هم 
داشته اید؟    

بله، پلان ها و ســکانس های بداهه داشــتیم که 
در فیلم نیســت، یا سکانس هایی با یک برداشت 
داشتیم که جزئیاتی در بداهه داشت، اما به طورکلی 
نمی توان صحبت از بداهه سازی در این فیلم کرد، 
چون ســناریوی کاملی داشــت. به  هرحال این 
حاصــل دریافت من از شــخصیت ناصر بود. هر 
بازیگری تجربه و نگاه و سلیقه خودش را می آورد 
و در ارتباط با کارگردان به تفاهم و تعادل می رسد. 

من هم چنین بودم.

هــنر

آنچه می خوانید

هاشــمی می گویــد تقریبــاً همه 
کارگردان های فیلم اولی، سال ها 
دستیاری کرده اند، با بازیگران و 
عوامل فیلم کار کرده اند و اهالی 

شناسند سینما آن ها را می 
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خط خبر

دستگیرى سرکرده آدم رباها 
نیم ساعت پس از آدم ربایى

خط قرمز: فرمانده انتظامى شهرستان چابهار از عملیات موفقیت آمیز مأموران 
پلیس آگاهى این شهرستان در شناسایى و دستگیرى عاملان آدم ربایى خبر 
داد. سرهنگ حیدرعلى کیخا مقدم گفت: در پى کسب اطلاع از وقوع یک فقره 
آدم ربایى و ربوده شــدن جوانى 25 ساله در شهرستان «چابهار» تیمى مجرب 
از کارآگاهان پلیس آگاهى براى شناســایى متهم یامتهمان و آزادى گروگان 
تشکیل و بلافاصله کار خود را آغاز کردند.  وى افزود: با توجه به شناخت کامل 
مأموران از جغرافیاى محل وقوع جرم و تحقیق و بررسى مشخص شد، علت و 

انگیزه این آدم ربایى اختلافات شخصى و مالى بوده است. 
کیخا مقدم تصریح کرد: کارآگاهان پلیس با انجام اقدامات پلیسى گسترده و با به 
کارگیرى امکانات، در کمتر از نیم ساعت موفق شدند هویت و مخفیگاه عاملان 
این آدم ربایى را شناسایى و در عملیاتى ضربتى و غافلگیرانه سرکرده آدم ربایان 

را دستگیر و فرد ربوده شده را نیز آزاد کنند. 
 فرمانده انتظامى شهرســتان چابهار در پایان با اشاره به اعتراف این متهم به 
بزه انتسابى خود مبنى بر اختلافات مالى با همدستى دو نفر دیگر خاطر نشان 
کرد: تلاش ها براى دستگیرى دو همدست این آدم ربا ادامه دارد و پلیس اجازه 
نخواهد داد که مجرمان و مخلان نظم و امنیت عمومى آســایش شهروندان را 
بر هم زنند و در صورت بروز هرگونه اقدام غیرقانونى با هنجارشــکنان برخورد 

قاطعى خواهد شد. 

دستبند پلیس 
بر دستان دو سارق حرفه اى قوچان

خط قرمز: سرهنگ قدمگاهى فرمانده انتظامى شهرستان قوچان گفت: در پى 
گزارش چند فقره سرقت مغازه در هسته مرکزى شهر موضوع به صورت ویژه 

در دستور کار تیمى از پلیس آگاهى این فرماندهى قرار گرفت.
وى افزود: مأموران دایره مبارزه با ســرقت پلیس آگاهى با بررسى دقیق محل 
سرقت ها و آثار بجامانده به فردى سابقه دار مظنون و پس از جمع آورى ادله و 

مستندات کافى با هماهنگى مقام قضایى او را دستگیر کردند.
سرهنگ قدمگاهى ادامه داد: متهم 48 ساله در بازجویى هاى بعمل آمده به پنج 
فقره سرقت مغازه با همدستى یکى از دوستانش اعتراف کرد که در بازرسى از 
مخفیگاه متهم، تعدادى اموال مسروقه از قبیل شیرآلات ساختمانى، انواع آچار 

آلات و تعداد 65 عدد کلید رمز دار کشف شد.
فرمانده انتظامى شهرستان قوچان با اشاره به دستگیرى همدست متهم اظهار 
داشت: متهمان پس از تشکیل پرونده براى سیر مراحل قانونى به دادسرا معرفى 

شدند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز: زن همســایه مى دانست زن و 
بچه مهران در خانه نیستند تا اینکه پرده 

از راز کثیف او برداشت. 
حکــم قصاص مرد جوان که دوســتش را 
کشته و در جلسه دادگاه سکوت کرده بود 
در دیوان عالى کشور مهر تأیید خورد و او 

در لیست سیاه اعدامى ها قرار گرفت.
رســیدگى به این پرونده از بامداد هفدهم 
آذرمــاه 93 بــه دنبال تماس یــک زن با 
کلانترى 17 شهریور در دستور کار پلیس 

قرار گرفت.
زن میانسال که هراسان بود به پلیس گفت: 
مرد همســایه را هنگام انتقال یک جنازه 
متعفن از خانه اش دیده است. پلیس به این 
آپارتمان رفت و با جنازه متعفن یک مرد که 

داخل گونى قرار داشت روبه رو شد.
زن همسایه در بازجویى ها گفت: چند روز 
بود که از خانه همسایه مان بوى تعفن به 
مشام مى رســید. چند بار مقابل در خانه 

همسایه رفتم اما کســى در را باز نکرد تا 
اینکه صبح صداى در خانه همســایه روبه 
رویى را شنیدم و متوجه شدم مرد همسایه 
که مهران نام دارد به خانه برگشــته است. 
مى خواســتم مقابل در خانــه اش بروم اما 
همــان موقع در را باز کــرد و در حالى که 
یک گونى بر دوش داشت از خانه اش خارج 
شد. وقتى علت بوى تعفن را از او پرسیدم 
گفت در غیاب او یک گربه به خانه اش آمده 
و مرده است. حالا مى خواهد لاشه گربه را 

به بیرون از خانه منتقل کند.
ایــن زن ادامه داد: چــون گونى که روى 
دوش مرد همسایه بود بزرگ بود به ماجرا 
مشکوك شــدم و اصرار کردم تا در گونى 
را باز کنــد، اما قبول نکــرد. همان موقع 
همسایه ها که ســر و صدا را شنیده بودند 
به راه پله ها آمدنــد و مهران همان لحظه 
گونــى را بر زمین گذاشــت و فــرار کرد. 
همســایه ها وقتى در گونى را باز کردند با 

صحنه وحشتناکى روبه رو شدند. پلیس در 
نخستین گام از تحقیقات به ردیابى مهران 
پرداخــت و وى را که به خانه پدرزنش در 
شرق تهران رفته بود بازداشت کرد. مهران 
در بازجویى ها به قتل اعتراف کرد و گفت 

ناخواسته دوستش را کشته است.
این مرد در تشــریح جزئیات ماجرا گفت: 
قربانى دوســتم بود. او بــه تنهایى زندگى 
مى کرد. چند ســال پیش در جریان یک 
کتک کارى با او آشــنا شــدم. چند نفر بر 
سر او ریخته بودند و بى رحمانه او را کتک 
مى زدند. من که ورزشکار بودم به کمک او 
رفتم و دو مرد خشــن را کتک زدم. بعد از 
آن ماجرا دوستى من و او آغاز شد. او گاهى 
اوقات در غیاب همسر و فرزندم به خانه ام 

مى آمد. 
آخرین بار هم وقتى همســر و فرزندم در 
خانه پدرزنم بودند نزدم آمد اما حال طبیعى 
نداشت. او فکر مى کرد سیم کارت موبایلش 

را برداشته ام. به همین خاطر با من درگیر 
شد. هر چه به او گفتم اشتباه مى کند قبول 
نکرد و به ســمتم حمله ور شــد. ما با هم 
درگیر شدیم و با مشت و لگد به جان هم 
افتادیم تا این که بیهوش شدیم.چند ساعت 
بعد وقتى به هوش آمدم متوجه شدم حمید 
نفس نمى کشد. از مرگ او شوکه شده بودم. 
به همین خاطر خانه را ترك کردم. اما چند 
روز بعــد که براى انتقال جنازه به بیرون از 
خانه آمده بودم زن همسایه مرا دید و ماجرا 

لو رفت.

فضولى زن همسایه راز یک قتل را فاش کرد
چانه زنى سارق پر رو 
با مالباخته ساده لوح

خط قرمز: دزد شــب رو که براى تحویل مدارك سرقتى 
به مالباختــه در قبال دریافت مبلغــى چانه زنى مى کرد 
شناسایى و دستگیر شد. جانشین فرمانده انتظامى مشهد 
مقدس با اعلام این خبر گفت: تیم دایره آگاهى کلانترى 
شهید هاشمى نژاد مشهد روز گذشته هنگام گشت زنى 
در حوزه استحفاظى خود فردى را در حال فرار مشاهده 

کرد که مرد جوانى دنبال او مى دوید.
سرهنگ حســین پور افزود: مأموران انتظامى بلافاصله 
وارد عمل شده و این متهم 33 ساله را دستگیر کردند. 

با انتقال متهم به کلانترى و در تحقیق از شاکى پرونده 
مشخص شــد مرد جوان مدارك و اسناد او را از داخل 
خودروى ســوارى اش به سرقت برده و در تماس تلفنى 
درخواســت مبلغ 700 هزار تومان را داشــته است اما 
هنگامى که ســر قرار حاضر شده، حاضر نبوده از مبلغ 
اعلامى کــم کند و چانه زنى مى کرده که با مشــاهده 

خودروى پلیس پا به فرار مى گذارد.
ســرهنگ حسین پور خاطرنشان کرد: تحقیقات از این 
ســارق خیابانى که اهل تهران اســت و براى سرقت به 

مشهد آمده ادامه دارد.

مرگ تلخ 6 مسافر جاده اى 
در تصادف پراید و پژو 

خط قرمز: تصادف پراید با پــژو 6 تن را به کام مرگ 
کشاند. 

محمد حیدرى پور معاون امداد و نجات جمعیت هلال 
احمر استان کرمان در تشریح این خبر گفت: بامداد دیروز 
دو خودرو پراید و پژو در شــهرك رئیسى هاى کهنوج با 
هشت سرنشین با یکدیگر برخورد کردند. وى ادامه داد: 
بلافاصله دو تیم از پایگاه پل بهادرآباد هلال احمر کهنوج 
و اورژانس 115 به محل حادثه اعزام شدند. معاون امداد 
و نجات جمعیت هلال احمر استان کرمان گفت: در این 
تصادف سه نفر در دم جان خود را از دست دادند و دو نفر 
دیگر در آمبولانس هلال احمر و یک نفر در آمبولانس 
اورژانس هنگام انتقال مصدومان به بیمارستان به علت 

شدت جراحت وارده جان خود را از دست دادند.

خط حادثه

خط قرمز- کاهانى مقدم: یک سارق نقابدار با دستبرد به 
یک نقره فروشى در خیابان خسروى مشهد 550 میلیون 

ریال انگشتر و نگین به سرقت برد.
گزارش خبرنگار ما حاکى است در این سرقت که براساس 
تصاویر ضبط شــده دوربین هاى مدار بسته حدود ساعت 
2 بامداد جمعه در کوچه اندرزگو 18 خیابان خســروى 
رخ داد، ســارق ناشــناس در حالى که سر و صورت خود 
را پوشانده و دســتکش به دست داشته پس از شکستن 
قفل ها و بالا بردن کرکره برقى مغازه، شیشــه ویترین را 
شکسته و اقدام به ســرقت مقادیر قابل توجهى انگشتر 
نقره به همراه نگین هاى مختلــف و گران قیمت کرده و 
متوارى شده است. مالک 45 ساله این مغازه به خبرنگار ما 
گفت: صبح که از ماجراى دستبرد به مغازه ام باخبر شدم، 
بلافاصله موضوع را به مأموران کلانترى امام رضا(ع) اطلاع 
دادم و در بررسى هاى بعدى متوجه به سرقت رفتن صدها 
حلقه انگشترى و نگین هاى عقیق، زمرد، فیروزه، یاقوت و 
امثال آن شدم که ارزش آنها دست کم 55 میلیون تومان 

برآورد مى شود.
وى افــزود: با بررســى تصاویر ضبط شــده دوربین هاى 
مداربسته مشخص شد که سارق نقابدار به تنهایى و پس از 
شکستن قفل ها و شیشه ویترین با یک دیلم (میله فلزى) 
وارد مغازه شــده و حدود سه ساعت کرکره مغازه تا نیمه 
باز بوده اما به دلیل حضور نداشتن مأموران گشت پلیس، 

کسى متوجه ماجرا نشده است.
این مالباخته ادامه داد: طى حدود سه ساعت اولیه بامداد 
جمعه سارق نقابدار سه بار به مغازه ام رفت و آمد داشته و 

هر بار مقدارى از اجناس را با خود برده است.
وى گفت: پس از مراجعه به پلیس آگاهى محل و تحویل 
پرونده ســرقت به مأموران، آنها با توجه به اظهارات من 
که حاکى از دستکش داشتن سارق بود، از اعزام به محل 
ســرقت و بررســى دقیق محل خوددارى کرده و از من 
خواستند تصاویر دوربین هاى مستقر در محل و دیگر آثار 

و شواهد موجود را براى ارائه به آگاهى ببرم.
او خاطرنشــان کرد: در حالى که پلیس به عنوان ضابط 
دســتگاه قضایى و مأمور برقرارى نظم و امنیت، آرامش 
خاطر شهروندان را فراهم مى کند، مراجعه به مأموران هم 

نتوانست این آرامش و امید به کشف اموال به یغما رفته ام 
را در من ایجاد کند. چرا که یکى از مأموران با نشان دادن 
انبوهى از پرونده هاى روى میزش گفت که این پرونده ها 
با داشتن افراد مظنون مدتهاست لاینحل باقى مانده اند و 
پرونده من که هیچ مظنونى وجود ندارد بعید است به این 

زودى به نتیجه برسد.
وى با بیان اینکــه بناچار بدون حضور پلیس، خودش به 
تنهایى به بررســى دقیق محل سرقت پرداخته و از اموال 
ربوده شده لیست بردارى کرده است، ابراز امیدوارى کرد 
با همکارى متصدیان واحدهاى مجاور مغازه اش، تصاویر 
ضبط شــده دوربین هاى مداربسته محدوده سرقت را به 
دســت آورده و حداقل این تصاویر زمینه ساز شناسایى و 

دستگیرى سارق و بازگشت اموالش شود.

3 بار دستبرد سارق نقابدار به انگشتر فروشى در یک شب

نتوانست این آرامش و امید به کشف اموال به یغما رفته ام 

یک سارق نقابدار با دستبرد به 
 میلیون 

گزارش خبرنگار ما حاکى است در این سرقت که براساس 
تصاویر ضبط شــده دوربین هاى مدار بسته حدود ساعت 
 خیابان خســروى 
رخ داد، ســارق ناشــناس در حالى که سر و صورت خود 
را پوشانده و دســتکش به دست داشته پس از شکستن 
قفل ها و بالا بردن کرکره برقى مغازه، شیشــه ویترین را 
شکسته و اقدام به ســرقت مقادیر قابل توجهى انگشتر 

کسى متوجه ماجرا نشده است.

باز بوده اما به دلیل حضور نداشتن مأموران گشت پلیس، 



خط بین الملل

آوار مخوف ساختمان روى سر
10 شهروند چینى 

خط قرمز: در پى ریزش یک ســاختمان در دست ساخت در شرق چین نفر 
زیر آوار گرفتار شدند. 

بنابر اعلام نیروهاى امداد و نجات اســتان «شاندونگ» در این حادثه که صبح 
شنبه رخ داد 10 نفر در زیر آوار به جا مانده از ریزش ساختمان گرفتار شدند.

نیروهاى امداد و نجات اســتان شــاندونگ اظهار داشتند: تاکنون شش نفر از 
حادثه دیدگان از میان آوار بیرون کشیده شده اند و عملیات جست وجو و امداد 

براى خارج کردن چهار نفر دیگر همچنان ادامه دارد.

قتل بخاطر حمایت از 2 زن آمریکایى 
در قطار 

خط قرمز: مردى که به 2 زن در 
قطار ناسزا مى گفت به مسافرانى 
که از آن ها هواخواهى کرده بودند 

حمله کرد و جنایت آفرید. 
پلیس آمریکا اعلام کرد که در پى 
سر دادن شعارهاى نژادپرستانه 
علیه دو زن و درگیرى در قطارى 
در «پورتلند» دو تن کشته و یک 

نفر دیگر زخمى شده است.
خبرگزارى آسوشــیتد پرس گزارش داد: در پى تهمت و شعارهاى نژادى یک 
مرد در قطار پورتلند علیه دو زن جوان مسلمان و ایجاد درگیرى با سلاح سرد 

دو تن کشته و یک نفر دیگر زخمى شده است.

شکنجه وحشیانه دختر و پسر نوجوان 
توسط دو کشیش آمریکایى

خط قرمز: 2 مرد به اتهام قاچاق و تجاوز به نوجوانان پسر و دختر زیر 15 سال 
محاکمه شدند. قاضى دادگاه پیش بینى کرده است با توجه به تعداد جرایمى 

که آنان انجام داده اند محاکمه این دو ماه ها طول بکشد. 
این دو مرد که کشیش بودند درعملیات ضربتى پلیس تنسى براى دستگیرى 

قاچاقچیان انسان بازداشت شدند و هفته گذشته محاکمه شدند.
پرونده این دو مرد آنقدر ســنگین اســت که پلیس تنسى یکى از ایالت هاى 
جنوبى آمریکا ســعى کرده است تا بخشى از اتهامات سیاه آنان را به رسانه ها 
بدهد. دو تن از قربانیان این شــیطان صفت ها یک پسر 14 ساله و یک دختر 
15 ساله است که آنان به طرز وحشیانه اى به آنان تعرض کرده اند. قاضى دادگاه 

پیش بینى کرده است که محاکمه این دو مرد ماه ها طول بکشد.
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سقوط مرگبار دختر 
از خانه مجردى پسر جوان 

خط قرمز: دختر جوانى به طرز مرموزى از طبقه  پنجم 
ســاختمان مســکونى در غرب تهران به داخل خیابان 
سقوط کرد و جان باخت. بامداد جمعه مأموران پلیس با 
تماس شهروندى در جریان سقوط مرگبار دختر جوانى از 
ساختمان مســکونى حوالى بلوار فردوس در غرب تهران 
قرار گرفتند و راهى محل شدند. مأموران در محل حادثه با 
جسد خونین دختر 25 ساله اى به نام پرستو روبه رو شدند 
که از طبقه  پنجم ســاختمان مسکونى به داخل خیابان 
سقوط کرده بود و به دلیل شدت جراحت وارده به سرش 
در همان دقایق اولیه جان باخته بود.  با اعلام این حادثه به 
بازپرس کشیک قتل بلافاصله عوامل اورژانس نیز در محل 
حادثه حاضر شدند. نخستین بررسى ها نشان داد پرستو 
اهل شهرستان کرج اســت و اهالى مجتمع اعلام کردند 
که قبلاً هم پرستو را در داخل مجتمع مشاهده کرده اند و 
مى دانستند که رابطه نزدیکى با مرد جوانى که ساکن یکى 
از واحدهاى طبقه 5 همان مجتمع است دارد. روز حادثه 
هم پرستو از عصر همان روز به خانه مرد جوان آمده بود 
یک بار با هم به خرید رفته بودند. هیچ کدام از همسایه ها 
متوجه دعوا و یا مشاجره هر دو نفر نشده بودندو در ساعت 
2 بامداد به طرز مرموزى به داخل خیابان ســقوط کرده 
است. مأموران در بررسى هاى بعدى دستنوشته اى در محل 
حادثه پیدا کردند که حکایت از آن داشــت، دختر جوان 
قبل از حادثه نوشته است، قصد دارد به زندگى اش پایان 
بدهد. همزمان با انتقال جسد به دستور بازپرس ویژه قتل 
دادســراى امور جنایى تهران به پزشکى قانونى، مأموران 
تحقیقات گســترده اى را براى برملا کردن راز این حادثه 
آغاز کردند. به دستور بازپرس مرد جوان در بازداشت است 
و تحقیقات درباره ماجرا ادامه دارد. از سوى دیگر به دستور 
بازپرس دستخط به جا مانده از دختر جوان براى بررسى 

صحت آن در اختیار آزمایشگاه پلیس آگاهى قرار دارد.

عکس سلفى جوان بوکانى را کشت
 خــط قرمــز: روز 
جوان  سقوط  گذشته 
از  بوکانى  35 ســاله 
محدوده ممنوعه آبشار 
به داخل آن  شلماش 
باعث غرق شدن وى 
شــد.  ریبین سورى 
فوریت هاى  مســئول 

پزشکى سردشت در خصوص این حادثه گفت: جوان 35 
ســاله  بوکانى که به همراه خانواده خود به آبشار شلماش 
آمــده بود، بر اثر بى احتیاطى و گرفتن عکس ســلفى به 
حوضچه اول آبشار ســقوط و غرق شده است.  وى افزود: 
جسد بى جان این جوان توســط نیروهاى امداد و غریق 
آتش نشــانى سردشت از آب بیرون آورده و به بیمارستان 

امام خمینى شهر سردشت منتقل شد.

خط هشدار

 یکشنبه 7 خرداد 1396 
 2 رمضان 1438 28 مى 2017  سال سى ام  شماره 8410  

خط قرمز- مهدى کاهانى مقدم: زن جوانى که ارتباط 

پنهانى او با یکى از بستگان همسرش، زمینه ساز قتل مرد 

جوان شد، روز گذشــته براى پاسخ گفتن به ده ها سؤال 

بى جواب این پرونده پیچیده جنایى، در مقابل قاضى ویژه 
قتل عمد دادگسترى مشهد قرار گرفت.

بــه گزارش خبرنگار ما این زن 38 ســاله عصر جمعه با 

مراجعه به کلانترى شــفاى مشهد به مأموران گفت که 

شــوهرش، پســرخاله خود را در منزل مادرش به قتل 

رسانده و جنازه او را درون چاه فاضلاب انداخته و متوارى 

شده اســت. به دنبال اعلام این موضوع، کاظم میرزایى، 

قاضى ویژه قتل عمد دادسراى عمومى و انقلاب مشهد، 

با صدور دســتورات ویژه اى خواســت اکیپى از مأموران 

انتظامى با کمک مأموران آتش نشانى به محل اعزام شده 

و به بررسى صحت و سقم اظهارات این زن بپردازند.

دقایقى بعد با پیدا شــدن آثار وجود جســد داخل چاه 

فاضلاب منزل مادر قاتل واقع در خیابان حر عاملى، مقام 

قضایى نیز در محل حضور یافته و جنازه مقتول توسط 

مأموران آتش نشانى از چاه بیرون کشیده شد. در معاینات 

اولیه پزشک قانونى حاضر در محل، با وجود فساد نعشى 

شــدید، هیچ آثار ضرب و جرحى بر روى جنازه مقتول 

که مردى حدود 32 ساله بود، مشاهده نشد و به منظور 

انجام معاینات دقیق تر و تعیین علت قطعى مرگ جسد 
به پزشکى قانونى انتقال یافت.

در همیــن حال قاضى کاظم میرزایــى زن جوان را که 

همچنان مضطــرب و نگران بود، مورد بازجویى قرار داد 

که در نتیجه پرسش هاى هوشمندانه مقام قضایى، وى 

پرده از راز ارتباط پنهانى خود با مقتول برداشت و اعتراف 

کرد که از مدتى قبل از طریق شبکه اجتماعى تلگرام با 

مقتول که پسرخاله شوهرش بوده، ارتباط برقرار کرده و 

ادامه این روابط پنهانى آنها سرانجام مورد ظن همسرش 
قرار گرفته و او از ماجرا باخبر شده است.

این زن جوان ادامه داد که شــوهرش به همین خاطر با 

پســرخاله اش (جواد) طرح دوستى ریخت و به او نزدیک 

شد تا در فرصتى مناسب به حساب او برسد تا اینکه روز 

پنجشــنبه سر ســفره ناهار به من گفت که این آخرین 

ناهارى است که با هم مى خوریم و چند دقیقه بعد هم که 

زنگ خانه مان به صدا درآمد، با وحشت از منزل خارج شد 

و تاکنون بازنگشته است. من هم که به او مشکوك شده 

بودم و از طرفى کسى هم از جواد خبرى نداشت، احتمال 

دادم شوهرم او را کشته به همین خاطر به کلانترى رفتم 
و موضوع را خبر دادم.

در پى اظهــارات این زن جوان قاضى میرزایى دســتور 

بازداشــت او را صادر کرد و این در حالى بود که سؤالات 

بســیارى در این پرونده بى پاسخ مانده و تلاش گسترده 

کارآگاهان اداره ویژه جنایى نیز براى دستگیرى متهم به 
قتل فرارى که وحید نام دارد، آغاز شده بود.

ادامه گزارش خبرنگار ما حاکى است این زن 38 ساله روز 

گذشته بار دیگر مقابل قاضى ویژه قتل عمد قرار گرفت تا 

شاید برخى ابهامات موجود را برطرف کند. او سرانجام در 

پاسخ به سؤالات دقیق و مبتنى بر تجربه مقام قضایى گفت 

که چند روز قبل از وقوع این جنایت شوهرش با بیان اینکه 

مادرش بزودى به مســافرت خواهد رفت، از وى خواسته 

با گذاشــتن قرارى صورى جواد را به خانه مادر همسرش 

کشانده و در آنجا به او شــربت آلوده به قرص خواب آور 

خورانده و پس از بیهوش شــدن او خودش خارج شود و 

دیگر به هیچ کارى کار نداشــته باشد و او سپس آمده و 

جواد را مى کشــد و جنازه اش را هــم درون چاه فاضلاب 
داخل حیاط مى اندازد.

وى گفت: اما من این پیشــنهاد وحید را قبول نکردم هر 

چند تهدید بــه طلاق کرد. اما روز پنجشــنبه که ناهار 

مى خوردیم، او گفت که این آخرین ناهارى است که با هم 

مى خوریم و چون مضطرب بود و در ضمن مدتى از جواد 

هم خبرى نداشــتم، حدس زدم که کار خود را کرده و 

جواد را کشته است. در همین هنگام تلفن وحید زنگ زد، 

مشغول جواب دادن به تلفن بود که زنگ در هم به صدا 

درآمد. وحید حسابى وحشت زده شد؛ گوشى تلفنش را 

همانجا انداخت و به ســمت در حیاط رفت. صداى یکى 

از همسایه ها بود. در را باز کرد با عجله خارج شد و دیگر 

برنگشت من وقتى تلفنش را برداشتم هنوز خاله اش آن 

طــرف خط منتظر بود، ماجرا را بــه او گفتم و تلفن را 

قطع کردم. زن جوان ادامه داد: چند ســاعت گذشت اما 

خبرى از وحید و جواد نبود. به خواهر همسرم زنگ زدم 

و ماجرا را گفتم که گفت اگر تا شب نیامد، به پلیس خبر 

مى دهیم. بعد هم از برادرم مشــورت گرفتم و بعد هم به 
کلانترى شفا رفتم و موضوع را خبر دادم.

در همین حال قاضى کاظم میرزایى با بیان اینکه با توجه 

به آثار و شواهد موجود در صحنه جنایت و کشف جسد، 

همچنان تناقض هایى در اظهارات همســر مقتول وجود 

دارد، تأکید کرد که تحقیقات گسترده اى براى حل معماى 

پیچیده این جنایت در حال انجام است که امید داریم هر 

چه زودتر به نتیجه برسد. وى از جمله این ابهامات را نبود 

هیچ آثار و شواهدى از ضرب و جرح بر روى جسد مقتول 

و نیز در محل کشف جسد (منزل مادر مقتول) و همچنین 

عریان بودن جسد و پیدا نشدن البسه او در محل عنوان 
کرد که به پیچیدگى این پرونده افزوده است.

نقش زن مشهدى در پرونده قتل پسرخاله شوهرش

روز 
جوان  سقوط  گذشته 
از  بوکانى   ســاله 
محدوده ممنوعه آبشار 
به داخل آن  شلماش 
باعث غرق شدن وى 
شــد.  ریبین سورى 
فوریت هاى  مســئول 

خط قرمز: زوج جوان همدانى که به خاطر 
اختلاف مالى با یکى از بستگانشان در تهران 
ربوده شــده بودند، پس از 21 روز اسارت از 

ویلایى حوالى شهرستان کرج آزاد شدند. 
چندى قبل مردى از شهرســتان همدان به 
اداره پلیس تهران مراجعه کرد و گفت دختر 
و دامادش در تهران به طرز مرموزى ناپدید 

شده اند.
شاکى در توضیح ماجرا گفت: ما اهل همدان 
هستیم. چند روز قبل دخترم که غزاله نام 
دارد همراه شوهرش براى شرکت در مهمانى 
از همدان راهى تهران شدند. آن ها قرار بود 
پس از پایان مهمانى به شهرستان بازگردند، 
اما به طرز مرموزى در تهران ناپدید شدند به 
همین دلیل به اداره پلیس آمدم و براى پیدا 

کردن دختر و دامادم درخواست کمک دارم. 
با طرح این شکایت پرونده به دستور قاضى 
مرشدلو، بازپرس شعبه هفتم دادسراى امور 
جنایى تهران براى رسیدگى در اختیار تیمى 

از کارآگاهان پلیس آگاهى قرار گرفت.
نخستین تحقیقات نشــان داد زن و شوهر 
گمشده مدتى است با خانواده اى در همدان 
اختلاف مالــى دارند. بنابراین مأموران براى 
روشن شدن ماجرا از خانواده داماد گمشده 
تحقیق کردند. پدر شوهر غزاله گفت: مدتى 

است پســرم و همسرش با یکى از بستگان 
نزدیکمان اختلاف مالى دارند. آن ها چند روز 
قبل براى شرکت در مهمانى به تهران آمدند 
و ناگهان ناپدید شدند و من احتمال مى دهم 
آن ها را به خاطر اختلاف مالى ربوده باشند. 
در حالى که تحقیقات درباره این حادثه ادامه 
داشت، پدر مرد گمشده دوباره به اداره پلیس 
رفت و مدعى شد که فرد ناشناسى با تلفن 
همراهش تماس گرفته و براى آزادى پســر 
و عروسش درخواســت 800میلیون تومان 

کرده اســت.پس از این مأموران تحقیقات 
گســترده اى را براى رهایى گروگان ها آغاز 
کردنــد تا اینکه در نهایت پس از گذشــت 
21 روز از حادثه، مخفیگاه آدمربایان را که 
ویلایى در اطراف کرج بود، شناسایى و پس 
از دســتگیرى تعدادى از گروگانگیران، زوج 

جوان را آزاد کردند.
زن جوان که در این حادثه 21 روز به همراه 
شوهرش در اسارت گروگانگیران بود، گفت: 
شوهرم مدتى است با گروگانگیران اختلاف 
مالى دارد. روز حادثه همراه شوهرم به تهران 
آمــدم که گروگانگیران مرا هم با شــوهرم 
ربودند. آن ها تهدید کردند که شکایت نکنم 
و من هم از ترس ابتدا قصد شکایت نداشتم، 

اما الان از متهمان شکایت دارم.

گروگانگیرى 800 میلیونى 
یک زن با ربودن عروس و داماد



ورزش : یحیى گل محمدى پس از حضــور در تبریز و 
استارت رســمى کارش در تراکتورسازى گفت وگویى با 
سایت این باشــگاه انجام داد که ماحصل آن را در ادامه 

مى خوانید:
* چه عاملى باعث شد تا فعالیت مربیگرى خود را در 
تیم تراکتورسازى ادامه دهید و به این تیم بپیوندید؟
پیشنهادى از باشگاه تراکتورسازى به من رسید که من 
زیاد روى این پیشــنهاد فکر نکردم و خیلى زود تصمیم 
گرفتم. این یکى از مهم ترین و بهترین پیشنهادهاى من 
بود که با همه وجودم پذیرفتم و باعث افتخار هر مربى اى 
است که در این تیم با هواداران پرشــور کار کند. از این 
تصمیمى که گرفتم خیلى خوشحالم و امیدوارم بتوانیم 
با کمک هواداران، بچه هاى تیم و عوامل باشــگاه فصل 

موفقى را پشت سر بگذاریم.
*با چه شناختى تراکتورسازى را به عنوان تیم فصل 
آینده خود انتخاب کردید و چه چشم اندازى براى 

فصل پیش روى دارید؟
مــا در شــروع کار یک ســرى مشــکلاتى بــه دلیل 
محرومیت هاى فیفا داریم و باید این مشــکلات را خوب 
مدیریت کنیم. شــروع فصل براى ما خیلى مهم است و 

باید با یک عزم و اراده بالا و تلاش مضاعف 
از این مرحله ســخت عبور کنیم. در 5 
هفته ابتدایى ما نمى توانیم از بازیکنانى 
که امکان جذبشــان را داریم، استفاده 
کنیــم و مى توانیــم از بازیکنان فصل 
قبل بهره ببریم. کار ســختى پیش روى 
داریم ولى با توجه به پتانســیل این تیم 

و بازیکنان خوبــى که در اختیار دارد و 
با حمایت هواداران امیدوارم بتوانیم 

موفق شــویم. کار راحتى نداریم و 
احتیاج به حمایت هاى زیادى 
داریم و باید همدلى و اتحاد 

بیشترى در داخل و بیرون 
باشگاه داشته باشیم تا از 
این شرایط سخت عبور 

کنیم.
*در بــدو ورود به 
باشــگاه از امکانات 

ورزشــى موجــود 
بازدیــدى داشــتید که 

نشان دهنده حساسیت خاص شما روى این 
موضوع است. امکانات باشگاه را چطور دیدید؟
با توجه به بازدیدى که داشتیم این امکانات از خیلى 
از باشگاه ها جلوتر بود ولى نواقصى هم وجود دارد 
که باید برطرف کنیم تا شروع خوبى داشته باشیم. 
باید از همه امکانات استفاده کنیم و امیدوارم این 
امکانات را خیلى زود تحویل بگیریم و کار را قوى 

و محکم شروع کنیم.
*چــه برنامه اى براى تیــم در نظر 
گرفتید و کار را از چه زمانى شروع 

مى کنید؟
ما تمرینات را از 19 خردادماه شروع 
مى کنیم و 6 هفتــه فرصت داریم تا 
وارد مسابقات شــویم. یکى دو اردو 
در برنامه خواهیم داشــت که ابتداى 
کار ما از تبریز است و امیدوارم شروع 
خوبى داشته باشیم. امیدوارم باشگاه 
قرارداد بازیکنان فصــل قبل را تمدید 
کند تا کارمان را بدون دغدغه شــروع 

کنیم. 

 مظلومى و شکایت از استقلال 

طلبکار یک میلیاردى آبى ها  وارد مى شود!
 فوتبال  ســینا حســینى   پرویــز مظلومى یکى 
از طلبکاران باشــگاه اســتقلال اســت، او چندى پیش در 
مصاحبه اى اعلام کرده بود قصد ندارد بابت وصول طلبش 
از استقلال به کمیته انضباطى شکایت کند اما انتظار دارد 
مسئولان باشــگاه اســتقلال براى پرداخت مطالبات اقدام 
کنند ولى انگار مسئولان در حال حاضر پولى براى پرداخت 

مطالبات مظلومى ندارند.
سرمربى سابق اســتقلال که حدود  یک میلیارد تومان 
طلبکار است پس از بى توجهى مسئولان باشگاه نسبت 
به پرداخت مطالباتش حالا تغییر عقیده داده و تصمیم 
دارد براى وصول این مبلغ از طریــق وکیلش به کمیته 
انضباطى شکایت کند تا شــاید در این برهه طلب خود 

را نقد کند.
با این حــال مظلومى در روزهاى اخیــر در چند نوبت به 
مدیرعامل باشگاه اســتقلال پیغام داده که  منتظر است 
مطالبات وى پرداخت شود اما افتخارى پاسخ روشنى به 
وى نداده اســت به همین دلیل او در نظــر دارد چنانچه 
ظرف امروز و فردا متن شــکوائیه خــود را تقدیم کمیته 

انضباطى کند.
سرمربى سابق استقلال یکى دو ماه پیش با افتخارى در مورد 
مطالباتش صحبت کرد و از وى قول گرفت تا طلبش پرداخت 
شود اما از آنجا که در فصل نقل و انتقالات معمولا باشگاه ها 
پول را براى جذب بازیکنان جدید صرف مى کنند بعید است 

مظلومى بتواند به مطالباتش برسد.
یکى از نزدیکان باشگاه در این ارتباط مى گوید قرار است در 
هفته جارى بخشى از مطالبات باشگاه از اسپانسر پرداخت 
شود، چنانچه این مبلغ به باشگاه داده شود آن وقت بخشى 
از طلب یک میلیاردى مظلومى پرداخت خواهد شد در غیر 
این صورت باید مظلومى همچنان منتظــر بماند تا پول به 

حساب باشگاه بیاید. 
گویا مدیران اســتقلال قصد دارند براى پرداخت کامل این 
مبلغ از مظلومى وقت بگیرند تا به صورت قسطى این مبلغ 
را پرداخت کنند اما از قرار معلوم مظلومى مخالف این اتفاق 
اســت و اعتقاد دارد به اندازه کافى براى استقلالى ها صبر 

کرده است.  

با شکست مقابل پرتغال 
قصه جوانان ایرانى به سر رسید 

ورزش:تیم ملى جوانان ایران در گروه C رقابت هاى جام جهانى زیر 20 
سال کره جنوبى با تیم هاى زامبیا، کاستاریکا و پرتغال هم گروه بود و در 
پایان مرحله گروهى با یک پیروزى و دو شکست در رتبه چهارم قرار گرفت 
تا از صعود به مرحله حذفى بازماند. شاگردان امیرحسین پیروانى شروعى 
امیدوارکننده در این تورنمنت داشتند و با گل «محمد مهدى مهدى 
خانى» که پس از 40 سال در این رقابت ها  براى ایران به ثمر رسید، اولین 
پیروزى خود را دشت کردند ولى در دو بازى بعدى دو شکست در انتظار 
جوانان کم تجربه ایرانى بود  و آنها برابر زامبیا با نتیجه 4 بر 2 در شرایطى 
شکست خوردند که با 2 گل از حریف آفریقایى خود پیش افتاده بودند 
و در دیدار سوم مقابل پرتغال هم پیروزى یک بر صفر را با شکست 2 بر 1 
عوض کردند تا با توجه به پیروزى کاستاریکا مقابل زامبیا و سه امتیازى 
شدن این تیم در گروه خود چهارم شوند و خیلى زود داستان سومین 

حضور جهانى جوانان ایرانى خاتمه یابد.

بى پول هاى لیگ مربى هم ندارند!
آى اســپورت :  اغلب تیم هاى حاضــر در لیــگ هفدهم تکلیف 
نیمکت شان را روشن کرده اند و مشخص است چه کسى روى نیمکت 
این تیم ها مى نشــیند. فقط دو تیم هستند که هنوز مشخص نیست 
کدام مربى ها هدایت این تیم ها را بر عهده خواهند گرفت. نفت تهران 
و استقلال خوزستان دو تیمى هستند که در این مورد از بقیه تیم ها 

عقب مانده  اند. 

برانکو رفتنى ها را انتخاب کرد
ورزش: برانکــو ایوانکوویچ قبل از تــرك ایران به همــراه اعضاى 
تیمش براى بازى برگشــت با لخویاى قطر در نشستى با مسئولان 
نقل وانتقالات باشــگاه پرســپولیس رفتنى هاى تیمش را به نوعى 
مشخص کرد. نفراتى چون ابوالفضل درویش وند، حامد آقایى، احسان 
علوان زاده، حمیدرضا طاهرخانى، شــهاب زاهدى، محمد رحمتى و 
رضا کرملاچعب به عنوان بازیکنان جوان و به ظاهر ملى پوش به لیست 
پرسپولیس اضافه شــدند و چون خود برانکو نسبت به آنها شناختى 
نداشت امروز اعلام کرده که آنها را  نمى خواهد. در لیست بزرگسالان 
هم برانکو روى چند بازیکن دچار تردید است و اگر براى آنها جایگزین 
مناسب پیدا کند آنها را کنار خواهد گذاشت، بازیکنانى چون شهاب 
کرمى و سامان نریمان جهان که در نیم فصل گذشته سرخپوش شدند 

اما خیلى کم به بازى گرفته شدند. 

بازیکن تیم فوتسال زیر 20 سال ایران :
قهرمانى تیم فوتسال ثمره تلاش 

هشت ماهه اعضاى تیم بود
تســنیم: على خدادادى درخصوص قهرمانى تیم فوتسال زیر 20 
سال ایران در مسابقات قهرمانى آسیا اظهار داشت: خدا را شکر در این 
بازى ها به حق خود یعنى قهرمانى رسیدیم. این قهرمانى، ثمره تلاش 
هشت ماهه اعضاى تیم بود که به نتیجه رسید. واقعاً همه اعضاى تیم 
زحمت کشیدند و همت کردند و توانستیم مانند تیم بزرگسالان در 
آسیا بزرگى کنیم. به همه ثابت کردیم پتانسیل قهرمانى را داریم.وى 
با بیان اینکه مسابقات در سطح بالایى بود، گفت: همه تیم ها با تمام 

قوا به این بازى ها آمده بودند.

نظرمحمدى: مذاکره با تیموریان را 
تکذیب نمى کنم

تسنیم: سرمربى تیم سپیدرود رشت در خصوص شرایط سپیدرود 
براى  حضور در فصل آینده لیگ برتر اظهار داشــت:  با وجود اینکه 
عده اى اعلام مى کنند من با باشگاه ســپیدرود به توافق رسیده ام اما 
هنوز قراردادى امضا نکرده ام و تا زمانى که قرارداد نبسته ام نمى توانم 
در مورد شرایط باشگاه صحبت کنم.على نظرمحمدى در مورد اینکه 
شنیده مى شود باشگاه سپیدرود با آندرانیک تیموریان مذاکره کرده 

است، گفت: مذاکره با تیموریان را نه تأیید مى کنم و نه تکذیب.

مصدومیت مسلمان جدى نیست
ورزش: آخرین تمرین پرسپولیس قبل از ســفر این تیم به قطر در 
حالى عصر جمعه در مجموعه خیریه عمل برگزار شــد که محسن 
مســلمان در این تمرین از ناحیه دست دچار آســیب دیدگى شد. 
مصدومیت این بازیکن جدى نیست و او مشــکلى براى شرکت در 
تمرینات تیمش ندارد. تنها غایب پرسپولیس در بازى برگشت این 
تیم با لخویا کمال کامیابى نیا است و بقیه نفرات مشکلى براى همراهى 

تیم شان در این بازى ندارند.

لطفى:  این جایزه فقط براى من نیست
ورزش: توحید لطفى کاپیتان تیم ملى فوتسال کشورمان که در پایان 
رقابت هاى فوتسال زیر 20 سال آسیا به عنوان باارزش ترین بازیکن 
جام برگزیده شــد در این باره عنوان کرد:با هیــچ کلامى نمى توانم 
احساسم از به دست آوردن جایزه باارزش ترین بازیکن جام  را بیان 
کنم.باید بگویم که این جایزه فقط به من اختصاص ندارد و  هم تیمى 
هایم در راه کسب آن به من کمک کردند.وى افزود: عملکرد من در 
این مسابقات به دلیل تفکرات سرمربى تیم بود. من بر اساس طرح او 

در مسابقات حاضر شدم.

میثاقیان: مشکلى براى ماندن در 
سیاه جامگان ندارم

ایسنا: اکبر میثاقیان ســرمربى تیم فوتبال ســیاه جامگان درباره 
تمدید قرارداد با این تیم، اظهار کرد: من مشکلى براى این کار ندارم. 
از ابتدا نیز گفته بودم که بر عهده گرفتن هدایت سیاه جامگان به خاطر 
دوستى با خانواده  عباسى بود. من دوست دارم بمانم تا دوباره بتوانیم 
فوتبال مشهد را به جایگاه اولیه اش برگردانیم. ان شاء االله به زودى نیز 

کار خود را براى فصل جدید شروع خواهیم کرد.  

سیامک نعمتى خرید بعدى پرسپولیس 
ورزش: پرسپولیسى ها که خیلى زود و پس از پایان بازى هاى لیگ 
شــانزدهم تحرکات خود را در بازار نقل و انتقالات آغاز کرده بودند 
احتمالا تا چند روز آینده به طور رسمى خرید بعدى خود را معرفى 
خواهند کرد.  سیامک نعمتى، هافبک خوش آتیه تیم پیکان که پیش 
از این در لیگ شانزدهم خود را معرفى کرده و بازى هاى موثرى براى 

پیکان به انجام رسانده بود خرید بعدى سرخ پوشان خواهد بود.  

ضد حمله

 نورى: امیدوارم فصل بدون حاشیه اى 
داشته باشیم

تسنیم: هافبک تراکتورسازى تبریز درباره تمدید قراردادش با این تیم، اظهار 
داشت: پس از صحبت هایى که انجام شد، در نهایت تصمیم گرفتم در تیم خوب 
و دوست داشتنى تراکتورسازى بمانم. محمد نورى در مورد سپرده شدن سکان 
هدایت تراکتورسازى به یحیى گل محمدى، گفت: من دو، سه دوره با آقا یحیى 

کار کردم. 
در صبا با یکدیگر همبازى بودیم و بعد هم در همان تیم ســرمربى  من شــد. در 
پرسپولیس هم شاگرد او بودم. در کل با گل محمدى راحتم، او یک مربى باهوش 
و آینده دار است. امیدوارم امسال در کنار یکدیگر، فصل بدون حاشیه و آرامى را 

سپرى کنیم.

حسن زاده: افزایش جرایم نقدى گوشه اى از 
تغییرات است

فارس: رئیس کمیتــه انضباطى در خصــوص آئین نامه جدیــد انضباطى 
فدراسیون فوتبال اظهار داشت: مطمئنا آئین نامه جدید در راه است. مسلماً با 
توجه به موارد قانونى مختلف باید این آئین نامه با تشریفات قانونى تصویب و 
ابلاغ شود و تا زمانى که ابلاغ نشــود با همان آئین نامه قبلى مراحل کار انجام 

خواهد شد. 
اسماعیل حسن زاده در مورد افزایش چشمگیر جرائم و تخلفات در فوتبال گفت: 
بحث افزایش جرایم نقدى که بتواند بازدارندگى بیشترى را در برداشته باشد تنها 
گوشه اى از تغییرات آئین نامه کمیته انضباطى است هر چند که تا تصویب نشود 

نمى توان در خصوص آن خیلى توضیح داد. 14

شاه علیدوست: 
امیدوارم با دایى 

اتفاقات خوب سایپا 
تکرار شود

فارس: روزبه شاه علیدوست کاپیتان 
سایپا در مورد شــرایط این تیم گفت: 

در حال حاضر تمرینات تیم تعطیل است و بازیکنان به صورت انفرادى تمرین 
مى کنند. با توجه به اتفاقاتى که در باشگاه رقم خورده فکر مى کنم فصل خوبى 
در انتظار سایپا باشد. انتخاب على دایى یک انتخاب هوشمندانه از سوى باشگاه 
بود. حضور دایى در باشگاه ســایپا را به فال نیک مى گیرم و امیدوارم اتفاقات 

خوب گذشته در سایپا با حضور دایى تکرار شود. 

فیروز کریمى 
نزدیک ترین گزینه 
به نیمکت استقلال 

خوزستان
مهــر: پــس از قطعــى شــدن جدایى 
پورموســوى از آبى پوشــان اهواز، به نظر 

مى رسد یکى از گزینه هاى بسیار نزدیک به نیمکت این تیم فیروز کریمى باشد. کریمى 
که نیم فصل دوم فصل گذشته هم روى نیمکت تیم صنعت نفت آبادان نشست و عملکرد 
قابل قبولى هم داشت، حالا جدى ترین گزینه براى هدایت تیمى دیگر از استان خوزستان 
است. به احتمال بسیار زیاد به زودى مالکیت تیم استقلال خوزستان هم تغییر خواهد 
کرد و این تیم که در دو فصل گذشته شرایط مالى چندان مناسبى هم نداشت، با تغییر 

مالک با شرایطى متفاوت در لیگ هفدهم حضور خواهد داشت.

صانعى: در خیابان ها 
هم مى توانیم استعداد 

پیدا کنیم
ورزش:سرمربى تیم فوتسال زیر 20 سال 
کشورمان که شاگردانش در فینال مسابقات 
زیر 20 سال آسیا با برترى 2 بر صفر مقابل 

عراق به عنوان قهرمانى این دوره از مسابقات 
رســیدند، در خصوص این بازى گفت: بازى فوق العاده اى بود. مى توانستیم بیشتر از دو 
گل به عراق بزنیم، اما بازیکنان ما جوان و کم تجربه هســتند، ازاین رو نمى خواستیم که 
مرتکب اشتباهى شویم. على صانعى خاطرنشان کرد: ایران کشورى بزرگ با استعدادهاى 
بیشمار و بازیکنان باتکنیکى است. ما بر این باوریم که نه تنها در مدارس و دانشگاه ها، بلکه 
در خیابان ها، چه در همسایگى خودمان چه در شــهرهاى دیگر هم مى توانیم بازیکنان 

مستعدى را پیدا کنیم.
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 گل محمدى: براى پیوستن به تراکتور درنگ نکردم

ورزشـــى

واکنش تند فریبا به حرف هاى کاوه رضایى
مى خواهى بروى، همین حالا برو

حمیدرضاعرب: ماجراهــاى کاوه رضایى و اســتقلال 
هر روزعجیب تر مى شــود. یک روز ایــن بازیکن از طریق 
مدیربرنامه هایش به مســئولان باشــگاه صراحتا مى گوید 
که تا وقتى 700میلیون طلب باقــى مانده از فصل پیش به 
علاوه 40درصد از پیش قرارداد یک میلیاردونهصد میلیونى 
فصل بعد را نگیرد نمى ماند و از استقلال مى رود و روزى هم 
خودش با صداى بلند در تمرین اســتقلال خبر از پیشنهاد 
یک تیم قطرى مى دهد. کاوه رضایى ایــن روزها کمترین 
انگیزه اى براى ماندن در استقلال ندارد و عجبا که مسئولان 
باشگاه اســتقلال هم هیچ انگیزه اى براى حفظ او ندارند و 
حتى افتخارى یک باربه این بازیکن گفته نیازى به تو نداریم 
ومى توانى استقلال را ترك کنى! جمله اى که دو روزپیش 
هم درتمرین استقلال تکرارشد و این بار بهتاش فریبا، مربى 
و مدیرفنى اســتقلال بود که بدون کمترین معطلى وقتى 
شــنید کاوه رضایى صحبت از جدایى مى کند و مى خواهد 
از استقلال برود به طعنه رو به یکى ازمسئولان باشگاه کرد و 
گفت:« چرا نمى گذارید کاوه به قطر برود و پول خوب بگیرد. 
اجازه بدهید برود.» وقتى بهتاش فریبا این جملات را بلند به 
زبان آورد کاوه رضایى که در میــان تعدادى از بازیکنان بود 
قدرى خودش را جمع کرد و از فریبا فاصله گرفت تا حرف هاى 
تند ترى نشــنوند. به این ترتیب کاوه رضایى فهمید که اگر 
بخواهد براى اســتقلالى ها ناز کند، هیچ کس نازش را نمى 
خرد. نه افتخارى، نه حتى منصوریان که هفته هاست سراغى 
از این بازیکن نمى گیرد و نه افــراد مهم و با نفوذى همچون 
بهتاش فریبا. این ها واقعیت هایى است که کاوه رضایى باید 
آن را بپذیرد و اگر انگیزه اى براى جدایى ازاستقلال دارد باید 
تصمیمش را قطعى کند تا مسئولان باشگاه استقلال بیش 
ازاین با او وارد تنش نشــوند. دور از ذهن نیســت که همین 
چالش هایى که میان او و باشــگاه اســتقلال ایجاد شده در 
نهایت منتج به جدایى شود و او اســتقلال را به مقصد تیم 
دیگرى ترك کند. باید دید که در روزهاى آتى مدیران باشگاه 

استقلال با بدهى هاى باقى مانده این بازیکن چه مى کنند.

به دلیل نبود منابع مالى کافى 
تردید گزینه هاى خرید استقلال براى امضاء قرارداد 

على امیرى: استقلالى ها که تا دیروز به صورت چراغ خاموش در حال مذاکره با بازیکنان بودند از امروز به صورت 
علنى بازیکنان خود را به پاى میز مذاکره دعوت مى کنند تا بتوانند تیم فصل بعد خود را جمع و جور کنند اما نکته اى 
که ممکن است براى استقلالى ها ایجاد چالش کنند، ماجراى نبود منابع مالى کافى و مشکل عدم تسویه حساب 
با بازیکنان فصل گذشته است. با این وجود آنها در این مدت سخت در تکاپو بودند تا با وجود مشکلات فراوان مالى 
بازیکنان مورد نظر خود را متقاعد کنند تا مشکلى براى جذب آنها نداشته باشند اما منع قانونى بى شک استقلال را 
در ادامه راه با مشکلاتى رو به رو خواهد کرد. برابر قانون سازمان لیگ باشگاه هاى متقاضى فعالیت در فصل نقل و 
انتقالات مى بایست باید تسویه حساب فصل گذشته خود را با بازیکنان و اعضاى کادر فنى خود انجام دهند تا مجوز 
صدور ثبت قرارداد جدید عملى شود اما استقلالى ها هنوز این کار را انجام ندادند به همین دلیل برخى بازیکنان 
براى مذاکره نهایى با استقلال دچار تردید هستند . مرتضى تبریزى ، بیت سعید و برخى گزینه هاى مدنظر باشگاه در 
ارتباط با این مسئله با مدیر برنامه هاى خود شرط و شروط گذاشتند که تا زمانى که مشکل باشگاه برطرف نشده است 
هیچ قولى بابت امضاى قرارداد به آنها ندهند چون ممکن است با امضاى قرارداد داخلى و برقرارى مشکل قانونى آنها 
با چالش هاى ناخواسته اى رو به رو شوند.  از سویى دیگر برخى بازیکنان فصل گذشته استقلال نیز مردد هستند که 
با وجود این مشکل و عدم پرداخت مطالبات آنها آیا باشگاه توان پرداخت پیش قرارداد فصل جدید را دارد یا دوباره 

وعده اى جدید به آنها داده خواهد شد تا آنها از پذیرش پیشنهادهاى نجومى دیگر باز بمانند.

گزارش اختصاصى قدس از تغییرات در استقلال 
و پرسپولیس

ابقاى مشروط افتخارى و طاهرى تا
 نیم فصل لیگ هفدهم! 

مجتبى عسکر پور : مسعود ســلطانى فر کــه از پیش از برگزارى 
انتخابات ریاست جمهورى وعده ایجاد تغییرات در مدیریت و چارت 
تشکیلاتى دو مجموعه استقلال و پرسپولیس را داده بود، در نظر دارد 
در هفته پیش رو فاز تغییرات مدیریتى در این دو باشگاه را عملیاتى 
کند . نکته قابل تامل اینجاســت که در این بین شــانس افتخارى و 
طاهرى براى انتخاب مجدد به عنوان مدیران دو باشگاه بسیار پائین 
اســت ولى به دلیل اینکه تبعات برکنارى آنها توسط وزارت ورزش 
دامن گیر شخص وزیر نشود آنها بنا دارند ابتدا ترکیب هیئت مدیره 
را تغییر دهند سپس به واسطه تصمیم هیئت مدیره ، مدیران جدید 

معرفى شوند.
در این بین شــرایط طاهرى و افتخارى کاملا با هم تفاوت دارد. 
به این شــکل که وزیر تا حدودى با افتخارى مهربان تر اســت اما 
به شــدت از عملکرد على اکبر طاهرى ناراحت است چون معتقد 
است او به دلیل تعلق خاطرى که به محمود گودرزى وزیر پیشین 
وزارتخانه داشت تمایلى زیادى براى اجراى سیاست هاى جدید 

وزارت ورزش ندارد .
البته برخى شنیده ها حکایت از این دارد که ممکن است هر دو مدیر تا 
پایان نیم فصل در سمت خود باقى بمانند تا توانمندى خود را در این 
مدت به هیئت مدیره جدید اثبات کنند و چنانچه نتوانند نتایج قابل 

قبولى بگیرند قطعا از کار برکنار خواهند شد . 

باید با یک عزم و اراده بالا و تلاش مضاعف 
از این مرحله ســخت عبور کنیم. در 5
هفته ابتدایى ما نمى توانیم از بازیکنانى 
که امکان جذبشــان را داریم، استفاده 
کنیــم و مى توانیــم از بازیکنان فصل 
قبل بهره ببریم. کار ســختى پیش روى 
داریم ولى با توجه به پتانســیل این تیم 

و بازیکنان خوبــى که در اختیار دارد و 
با حمایت هواداران امیدوارم بتوانیم 

موفق شــویم. کار راحتى نداریم و 
احتیاج به حمایت هاى زیادى 
داریم و باید همدلى و اتحاد 

بیشترى در داخل و بیرون 
باشگاه داشته باشیم تا از 
این شرایط سخت عبور 

*در بــدو ورود به 
باشــگاه از امکانات 

ورزشــى موجــود 
بازدیــدى داشــتید که 

نشان دهنده حساسیت خاص شما روى این 
موضوع است. امکانات باشگاه را چطور دیدید؟

با توجه به بازدیدى که داشتیم این امکانات از خیلى 
از باشگاه ها جلوتر بود ولى نواقصى هم وجود دارد 
که باید برطرف کنیم تا شروع خوبى داشته باشیم. 
باید از همه امکانات استفاده کنیم و امیدوارم این 
امکانات را خیلى زود تحویل بگیریم و کار را قوى 

و محکم شروع کنیم.
*چــه برنامه اى براى تیــم در نظر 
گرفتید و کار را از چه زمانى شروع 

مى کنید؟
ما تمرینات را از 

مى کنیم و 
وارد مسابقات شــویم. یکى دو اردو 
در برنامه خواهیم داشــت که ابتداى 
کار ما از تبریز است و امیدوارم شروع 
خوبى داشته باشیم. امیدوارم باشگاه 
قرارداد بازیکنان فصــل قبل را تمدید 
کند تا کارمان را بدون دغدغه شــروع 

کنیم. 

 گل محمدى: براى پیوستن به تراکتور درنگ نکردم

تلگرامى

1

     شیخ سلمان رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا پس از قهرمانى تیم فوتسال 
زیر 20 سال ایران در رقابت هاى قهرمانى آسیا که با برترى دو بر صفر مقابل عراق 

در فینال بازى ها رقم خورد، کسب  این عنوان را تبریک گفت.
     باشگاه العین امارات اعلام کرد که براى اولین بار پرچم سه بعدى این باشگاه 
در بازى مقابل استقلال تهران در لیگ قهرمانان آسیا به نمایش گذاشته مى شود.

     روزنامه البیان امارات ازناصر الشــمرانى مهاجم عربستانى به عنوان تمام 
قدرت هجومى تیم العین در بازى برگشت مرحله یک هشتم نهایى لیگ قهرمانان 

آسیا برابر استقلال تهران یاد کرد.
    تیم لوکوموتیو زاگرب با حضور نود دقیقــه اى على کریمى در بازى هفته 
پایانى لیگ برتر کرواسى میهمان سیبالیا بود و به تساوى یک - یک دست یافت .

    امید نورافکن پیش از ســفر به کره جنوبى وعده داده بود که ممکن 

اســت به بازى برگشــت برابر العین برســد و با حذف تیم جوانان ممکن 
است او خیلى زود راهى امارات شــود تا در اردوى استقلال پیش از این 

بازى حساس برسد.
    حسن جعفرى بازیکن پرورش یافته در مکتب سپاهان که سابقه حضور در 
تیم هاى فوتبال ملوان بندر انزلى، فولاد خوزستان و پدیده خراسان را در کارنامه 
دارد، با عقد قرادادى سه ســاله بار دیگر به به جمع زردپوشــان فولاد مبارکه 

سپاهان پیوست.
    پیمان صاحب جمعى سرمربى فصل قبل تیم امید استقلال به عنوان دستیار 

فرازکمالوند در تیم صنعت نفت آبادان انتخاب شد.
    امین حاج محمدى مدافع پیشین تیم هاى اســتقلال و ماشین سازى به 
گسترش فولاد پیوست. تیم گســترش فولاد که پس از معرفى لوکا بوناچیچ به 

عنوان سرمربى اش در فصل آینده، به دنبال جذب بازیکنان مدنظر او رفته است، 
او را نیز به خدمت گرفت.

    باشگاه منچستریونایتد فرا رسیدن ماه مبارك رمضان را به تمام مسلمانان 
جهان تبریک گفت.

    امیر حسین پیروانى، سرمربى تیم ملى جوانان بعد از حذف از جام جهانى 
گفت: تیمى که مى خواهد در جام جهانى به میدان برود باید اردوى طولانى مدت 
را سپرى کند. امروز ویدیوچک به ضرر تیم ما بود ممکن است فردا به نفع ما باشد.
    سایت رسمى کنفدراسیون فوتبال آسیا (AFC) پس  حذف تیم ملى جوانان  
از مسابقات جام جهانى زیر 20 ســال، با انتشار پیامى کوتاه در حساب کاربرى 
خود در شبکه اجتماعى «توئیتر» با اشاره به عملکرد قابل قبول این تیم  نوشت: 

«سرت را بالا بگیر ایران».



رحیمى استعفا مى دهد؟ 

فدراسیون هندبال اسیر جنگ هاى داخلى
 هندبــال  ورزش   بعد از اینکــه علیرضا 
رحیمى در مجمعى پرحاشــیه یکبار دیگر بر 
مسند ریاست فدراسیون هندبال تکیه زد خیلى 
ها انتظار داشتند تا فدراسیونى که مدت ها بود 
درگیر مشکلات زیادى شده بود به آرامش برسد. 
البته همگان مى دانند رسیدن به این آرامش با 
توجه به فضایى که بــر هندبال ایران حاکم بود 

خیلى زود محقق نمى شود. 
*فدارسیون و کوهى از مشکلات

شــرایطى که لیگ دارد ، چالش هایى که تیم 
ملى با آن دســت به گریبان است،  بدهى چند 
میلیاردى که روى دست فدراسیون مانده و نبود 
اسپانسرى که بشود روى آن حساب کرد همگى 
از جمله موارد مهمى است که فدراسیون هندبال 
باید براى از پیش پا برداشتن آنها فکرى اساسى 
بکند. این مهم با وجود تلاش هایى که گفته مى 
شود علیرضا رحیمى بعد از انتخابش انجام داده 
است هنوز محقق نشــده که این موضوع باعث 
شده تا هنوز کمتر از 3 ماه از بازگشت رحیمى 
نگذشته صداى منتقدانش در بیرون فدراسیون 

بالا برود.
*استعفاى زود هنگام؟

رحیمى نیز که گویا با همان دیدگاه 16 ســالى 
که قبلا در فدراســیون فعالیت داشــت به این 
هندبال برگشته اســت انگار طاقت گذشته را 
ندارد و حتى به صورت غیر رســمى استعفاى 
زود هنگام او از سمتش در فدراسیون به گوش 
مى رسد. نکته قابل توجه البته در مورد آنچه که 
این روزها پیرامون فدراسیون هندبال اتفاق مى 
افتد این است که ملى پوشان هندبال به اتفاق 
نظر حمایتى نسبت به مدیریت رحیمى دارند 

وهمیشه از او و فدراسیونش حمایت کردند. 
*حمله هاى اپوزیسیون

هرچند جبهه اپوزیسیون رحیمى نیز به دغدغه 

اى براى رئیس فدراســیون تبدیل شــده اند و 
هر بار با طرح مواردى ســعى در نمایان کردن 

مشکلات هندبال نموده اند .
 آخرین مورد آن نیز به جریان استعفا یا برکنارى 
«ولى فرنام» یکى از کاندیداهاى احراز پســت 
ریاست فدراسیون هندبال بر مى گردد که بعد 
از اینکه علیرضا رحیمى در رأس این فدراسیون 
قرار گرفت به عنوان عضو هیئت رئیسه و رئیس 
کمیته اقتصادى و جذب سرمایه این مجموعه 
منصوب شد. گویا ماجرا از آنجا شروع شده که 
براى اعزام تیم ملى هندبال ساحلى به مسابقات 

قهرمانى آســیا فرنام به رحیمى قــول فراهم 
نمودن اسپانســر مى دهد و در نهایت خواسته 
یا ناخواسته نمى تواند از عهده آن بر آید همین 
موضوع در نهایت بنا به ادعاى رئیس فدراسیون 
به کنار گذاشتن فرنام از پستى که در فدراسیون 
داشت منجر مى شود. اخراجى که رسما جا یى 

اعلام نمى شود.
مسابقات هندبال ساحلى قهرمانى آسیا که به 
پایان مى رسد فرنام دســت پیش را مى گیرد و 
اعلام استعفا مى کند. استعفایى که اکنون مورد 
مناقشه فدراسیون و عضو سابق هیئت رئیسه آن 

است. از طرفى فدراسیون مدعى است که فرنام 
را برکنار کرده و شخصى که برکنار شده نیازى 
به استعفا ندارد . از سوى دیگر فرنام معضلات و 
مشکلاتى که مدعى هست در فدراسیون وجود 

دارد را دلیل استعفایش مى داند.
*عضو مســتعفى هیئت رئیسه هندبال: 
ســردر فدراســیون بزننــد «هندبال 

اصفهانى»!
ولى فرنــام ،عضو هیئت رئیســه فدراســیون 
هندبال پس از اســتعفا به انتقاد از رئیس این 
فدراســیون پرداخت و در خصــوص اختلاف 

نظرهاى موجود پیرامون بحث اسپانسرینگ با 
مجموعه فدراسیون هندبال گفت:  بنده خودم 
هم نامزد ریاست فدراسیون هندبال بودم ادعاى 
من این بود که در صورت حضور در فدراسیون  
12 میلیــارد تومان براى ایــن مجموعه اعتبار 
تامین مى کنم و  الان هم روى آن تاکید دارم، 
اما این مســئله موضوعى است که نیازمند یک 
کار حساب شده اســت که   در یک زمان بندى 
مناسب صورت بگیرد. بلافاصله بعد از اینکه به 
من ابلاغ مى دهند براى قبول مسئولیت توقع 
حل شدن مشکلات را دارند آن هم در شرایطى 
که ابزارهاى مناسب وجود ندارد. مى خواهند با 
شیوه هاى حسین قلى خانى اسپانسر بیاوریم 
که حقوق آن نه در رســانه پیش بینى شده که 
دیده شــود و نه حقوق خاصى براى او تعریف 
کرده ایم و فقط مى خواهیم که اسپانســر براى 
خیرات  پولى را بدهد که این نمى شود.   وى در 
پاسخ به این سوال که شما گفته اید که تا آقاى 
رحیمى در فدراسیون هستند شما قصد بازگشت 
به مجموعه هندبال را ندارید دلیل این تصمیم 
چیســت؟، گفت : دقیقا . از آقاى رحیمى یک 
انتظار دیگرى داشتیم. من خودم با توضیحات 
ایشان اســتعفا دادم تا راه براى ایشان باز شود 
و رئیس فدراسیون شــوند. بله علیرضا رحیمى 
تغییر کرده اما نه در جهت مثبت و رشــد بلکه 
به شدت تنزل کرده، هم به لحاظ اخلاقى و هم 
مدیریتى. من با چنین شــخصى به هیچ وجه 

تمایل به همکارى ندارم.
وى با بیان اینکه تنها چیزى که الان در هندبال 
مى بینیم همه اصفهانى هست، گفت : تنها غیر 
اصفهانى فدراســیون من بودم البته یک نیمه 
من هم اصفهانى است اما من را هم عزل کردند. 
پیشنهاد مى کنم که تابلوى فدراسیون را تغییر 

دهند بزنند فدراسیون هندبال اصفهان!

ملى پوش کاراته بانوان: با برترى برابر 
عباسعلى خودم را به همه ثابت کردم

ایســنا: ملى پوش وزن 68+ کیلوگرم بانوان درباره آخرین مرحله 
انتخابى تیم ملى کاراته بانوان بیان کرد: خوشــبختانه توانســتم با 

شکست عباسعلى خود را به همه ثابت کنم.
 آخرین مرحله از انتخابى تیم ملى کاراتــه بانوان  روز  جمعه  برگزار 
شد و محدثه آقایى با شکست حمیده عباسعلى خود را براى حضور در 
رقابت هاى قهرمانى آسیا فیکس کرد. رقابت هاى کاراته قهرمانى آسیا 

تیر ماه سال جارى در قزاقستان برگزار خواهد شد.
محدثه آقایى گفت: حمیده عباسعلى با آمادگى کامل و رفع آسیب 
دیدگى، فقط در انتخابى نهایى حضور داشت و خوشبختانه توانستم 
این بازیکن را که قدرت کاراته ایران بود   با دو برد با اقتدار شکســت 
دهم و خود را به همه ثابت کنم که در این وزن حرف براى گفتن دارم.
ملى پوش وزن 68+ کیلوگرم کاراته بانوان در ادامه افزود: با چهار برد 
مقابل عباسعلى و برزگر به عنوان نفر فیکس تیم ملى، جواز حضور در 

مسابقات قهرمانى آسیا قزاقستان را به دست آوردم.

شاهین طبع: حضور چند بازیکن 
خارجى خوب، از نقاط قوت لیگ بود

ایسنا: سرمربى تیم بسکتبال پتروشیمى بندرامام گفت: حضور چند 
بازیکن خارجى خوب و همچنیــن حضور حامد حدادى، نقطه قوت 
لیگ برتر بسکتبال کشور بود. مهران شاهین طبع گفت:  در مرحله 
فینال با تیم بسیار خوب نفت آبادان بازى داشــتیم که از بازیکنان 
خارجى خوبى بهره مى برد. ما هم با تغییراتى که انجام دادیم و جذب 
حامد حدادى به عنوان بازیکن خارجى، توانســتیم رفته رفته نقطه 
ضعف هایى را که داشتیم، برطرف و با شرایط بهترى کار کنیم. وى 
گفت:  هر لیگى نقطه قوت و ضعفى دارد؛ حضور چند بازیکن خارجى 
خوب و همچنین حضور حامد حدادى، نقطه قوت لیگ امسال بود. 
در مجموع حضور خارجى ها شــرایط لیگ را کمى بهتر کرده بود. 
در خصوص نقطه ضعف لیگ هم بایــد بگویم مى توانیم زمان بندى 
مسابقات را بهتر داشته باشیم و شاید با توجه به این موضوع، شرایط 

بهتر شود.

علیرضا حیدرى خبر داد 
ورود کشتى پهلوانى به بازى هاى داخل 

سالن آسیا
مهر: رئیس فدراسیون جهانى کشتى پهلوانى از حضور این رشته در 

بازى هاى داخل سالن آسیا (ایندورگیم) ترکمنستان خبر داد.
 علیرضا حیدرى گفت: با توجه به تشــکیل کمیته مســتقل کشتى 
پهلوانى زیرنظر اتحادیه جهانى کشــتى و قرار گرفتن این رشــته از 
کشــتى هاى ســنتى در برنامه هاى مدون اتحادیه مذکور، پس از 
برگزارى رقابتهاى اروپایى در صربستان و کلاس مربیگرى و داورى 
در قاره آمریکا، برنامه بعدى کمیته پهلوانى، شــرکت در بازى هاى 
داخل سالن آسیا (ایندورگیم) در ترکمنستان است. وى گفت: هدف 
مجموعه ما در کمیته پهلوانى اتحادیه جهانى کشتى، توسعه کشتى 
پهلوانى با کمک فدراسیون کشتى ایران در دنیاست تا بتوانیم با توجه 
به سیاست هاى کمیته بین المللى المپیک و اتحادیه جهانى کشتى، 
این ورزش اصیل ایرانــى را در بلند مــدت وارد چرخه ورزش هاى 
المپیکى نمائیم. حیدرى تصریح کرد: در راه المپیکى شدن و پیشرفت 
این ورزش با تمام وجود تلاش مى کنیم و در راستاى اعتلاى این رشته 

هیچ کوتاهى انجام نخواهیم داد.

قادریان: داوران مجبور شدند به من 
امتیاز بدهند 

 فارس: دارنده مدال طلاى کشــتى فرنگى بازى هاى کشــورهاى 
اســلامى گفت: باورم نمى شــد که در دیدار فینــال مقابل حریف 
آذربایجانى داوران به من امتیاز بدهند.  یوسف قادریان  گفت: خدا را 
شکر سطح مسابقات خوب بود و شاید تعداد کمى کشتى گیر در هر 
وزن حضور داشتند، اما مسابقات از کیفیت مناسبى برخوردار بود.  وى 
ادامه داد: این رقابت ها محک خوبى براى ارزیابى خودم بود تا بدانم 
کجاى کار هستم. تا فینال کار چندان سختى نداشتم، اما کشتى گیر 
آذربایجانى در فینال کشتى را بســته بود و هر قدر حمله مى کردم، 
داوران امتیاز نمى دادند.   فکر مى کــردم بازنده ام مى کنند و باورم 
نمى شد به من امتیاز داده اند، البته خیلى حمله کردم و فشار آوردم، 
داوران دوست نداشتند، اما مجبور شدند به من امتیاز بدهند، چون اگر 

کشتى گیر میزبان برنده مى شد، صورت خوشى نداشت.

«دانشگاه»  به مقام سوم لیگ برتر 
بسکتبال رسید

ورزش :  تیم بســکتبال دانشــگاه آزادبا کسب ســومین برد برابر 
شهردارى اراك به مقام سوم لیگ برتر رســید.  تیم شهردارى اراك 
بعد از دو شکست برابر دانشــگاه آزاد در رقابت هاى رده بندى لیگ 
برتر میزبان حریف تهرانى خود بود و در اولین بازى دراراك با نتیجه 
73بر64 به پیروزى رســید امادرچهارمین دیدار که دیروز دراراك 
برگزار شد ،شهردارى اراك با نتیجه 81بر74تن به شکست داد تا تیم 
تهرانى باتوجه به دوپیروزى گذشته اش به مقام سوم لیگ برتر برسد.

خبر

یکشنبه 7 خرداد  جام جهانى جوانان
 جوانان نیوزیلند - جوانان فرانسه

 ساعت: 10:30 زنده از شبکه ورزش

یکشنبه 7 خرداد جام جهانى جوانان
 جوانان سنگال - جوانان اکوادور

 ساعت: 13:30 زنده از شبکه ورزش

دوشنبه 8 خرداد  لیگ قهرمانان آسیا
 العین امارات - استقلال

 ساعت: 23:15 زنده از شبکه سه

سهشنبه 9 خرداد لیگ قهرمانان آسیا
 لخویا قطر - پرسپولیس

 ساعت: 23:30 زنده از شبکه سه

 چهارشنبه 10 خرداد  لیگ قهرمانان آسیا
 الهلال عربستان - استقلال خوزستان

 ساعت: 00:00 زنده از شبکه ورزش

ورزش در سیما
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«برناردو سیلوا»  
به منچسترسیتى 

پیوست
ورزش: منچسترسیتى کار خرید هافبک 
بازى ســاز موناکو یعنى برناردو سیلوا را به 
اتمام رساند. با اینکه مبلغ رسمى این انتقال 

اعلام نشده اما منابع خبرى حکایت از پرداخت 43میلیون پوند از طرف سیتى براى این 
بازیکن 22ساله و پرتغالى دارد. سیلوا که شماره 20 را در سیتى خواهد پوشید قراردادى 
پنج ساله با این باشگاه به امضا رســانده و درباره این انتقال مى گوید: از اینکه در یکى از 
بهترین تیم هاى دنیا هستم احساس بسیار خوبى دارم. اگر پپ گواردیولا بهترین مربى 
جهان نباشد قطعا یکى از بهترین ها اســت و نمى توانستم به این فرصت که بتوانم تحت 

نظر او کار کنم،  نه بگویم.

زیدان: هیچ کلمه اى 
لیاقت توصیف رونالدو 

را ندارد
نسوى  سایت یوفا: ســرمربى فرا
رئال مادرید تاکیــد کرد وقتى توپ 
زیر پاى مهاجم پرتغالى اش باشد، هر 

اتفاقى در بازى ممکن اســت. زین الدین زیدان در مورد کریستیانو رونالدو 
مى گوید: همانطور که شــاید شــما نیز به این نتیجه رســیده باشید، هیچ 
کلمه اى لیاقت توصیف رونالدو را ندارد. او با گل هایش نشان داده که چقدر 
براى رئال ارزشمند است. او 400 گل براى این تیم در رقابت هاى مختلف 
به ثمر رسانده است. آمار او باورنکردنى اســت اما وقتى صحبت از رونالدو 

باشد هر چیزى امکان پذیر است. 

فلاینى: براى مورینیو 
پایم را هم مى شکنم!

اسکاى اسپورتس: هافبک بلژیکى 
شــیاطین ســرخ که در فصلى که 
گذشــت به یکى از بازیکنان اصلى 
ژوزه مورینیو تبدیل شد، تاکید کرد 

حتى با مصدومیت هم حاضر است براى مربى پرتغالى اش بازى کند. مروانه 
فلاینى مى گوید: وقتى احســاس کنم که کسى به من اعتماد دارد، حاضرم 
هر کارى برایش انجام دهم. اگر لازم باشد براى مورینیو پایم را نیز بشکنم، 
این کار را خواهم کرد. حتى وقتى مصدوم باشــم نیــز حاضرم بازى کنم. 
من هر روز با بازیکنــان بزرگ و مربیان بزرگــى کار مى کنم و از حضور در 

منچستریونایتد خوشحالم و مى خواهم در اینجا بمانم.

آخرین بازى توتى در ترکیب رم 

آینده مبهم کاپیتان بعد از خداحافظى
دلارام عظیمى: حتى آخرین اظهارات فرانچسکو 
توتى در مراسم میهمانى شام با دیگر بازیکنان رم 
هم نتوانســت ابهامات موجود در مورد آینده او را 

بعد از آخرین بازى براى جلوروسى برطرف کند.
 کاپیتان رم امروز در دیدار مقابل جنوا براى آخرین 
بار درترکیب رم به میدان مــى رود و از چند روز 
پیش اعلام کرده کــه از روز دوشــنبه «چالش 
جدیدى» در زندگى او آغاز خواهد شــد. اگرچه 
توتى هرگز به طور آشکار از برنامه هاى آتى و قصد 
و غرض خود حرفى به میان نیاورده است. عده اى 
حدس مى زنند که او در پست مدیریتى در باشگاه 
مشغول به کار خواهد شــد و گروهى دیگر آینده 
او را در لیــگ ام ال اس یا قطــر و چین تصور مى 
کنند. او حتى در پاسخ به ســوالى مبنى بر اینکه 
بعــد از خداحافظى چه کار مى کنــد با قاطعیت 

گفت:«معلوم نیست».
 صبح روز جمعه هم توتى براى حضور در مراســم 
اهداى دیپلم افتخار دانشــگاهى در کمیته ملى 
المپیک ایتالیا حضور پیدا کرده و بعد از اینکه نظر 

او را درمورد اظهارات اخیر مارادونا در مورد اینکه 
توتى بزرگ ترین بازیکنى بوده که در زندگى اش 
دیده، سوال کردند کاپیتان رم با لبخند گفت:«حالا 
مى توانم از فوتبال خداحافظى کنم» شــاید این 
همان اظهارنظرى است که در رم همه منتظر آن 
هستند. ولى کاپیتان رم بعد از ترك مراسم بار دیگر 
در پاسخ به سوالات بیشمار حاضران در مورد اینکه 
از صبح دوشــنبه چه آینده اى در انتظار اوســت، 

گفت:« به ماهیگیرى   مى روم».
 آنچه مســلم اســت او نمى خواهد هیچکس از 
برنامه هاى بعدى تا پیش از پایان بازى امروز مطلع 
شود و حتى نزدیک ترین دوســتانش درترکیب 
رم هــم از آینده او بــى خبر هســتند. او پیش از 
خداحافظى رسمى در ورزشگاه المپیک پایتخت، 
در مراســم میهمانى شــام به تمامى اعضاى تیم 
پیراهنى که روى آن متنى براى قدردانى نوشــته 
شــده بود، هدیه کرد و در اظهاراتى از دشــوارى 
هاى این چند سال اخیر گفته و مدعى شد به لطف 
حضور هم تیمى هایش توانســته لحظات سخت 

را ســپرى کند. با توجه به اینکــه در آخرین روز 
رقابت هاى لیگ ایتالیــا رم و ناپولى کماکان براى 
کسب عنوان نایب قهرمانى تلاش مى کنند، معلوم 
نیست اسپالتى چه زمانى توتى را در دیدار امروز 
به زمین فراخواند. پادشاه هشتم رم که مدتهاست 

تقریبا در همه بازى هاى این تیم نیمکت نشــین 
بوده و تنها در دقایق پایانى به جمع بازیکنان ملحق 
مى شــود، در این بازى  احتمالا در اواســط نیمه 
دوم و به جاى ادین ژکو وارد زمین خواهد شــد تا 
مورد تشویق هواداران حاضر در ورزشگاه المپیک 

قرار گیرد. توتى در 25 ســال مدت حضورش در 
باشــگاه رم، 763 بازى رســمى با این تیم انجام 
داده و رکوردهاى بیشــمارى جابجا کرده است. 
 A او در 40 ســالگى، 250 گل در رقابتهاى سرى
به ثمر رسانده و در میان بازیکنان کنونى شاغل در 
این لیگ بیش از بقیه در این رقابت ها گلزنى کرده 
است. او که بهترین گلزن تاریخ این باشگاه است ، 
مسن ترین بازیکنى است که توانسته در رقابتهاى 

چمپیونزلیگ هم در 38 سالگى گلزنى کند. 
او از ســال 1998 کاپیتان رم بوده که همین یک 
رکورد منحصربه فرد محســوب مى شود. توتى 
همچنین تنها بازیکن ایتالیایى در کنار لوکا تونى 
اســت که توانســته کفش طلایى اروپا را به خود 
اختصاص داد. او همچنین بیشترین تعداد حضور 
در دربى هاى رم را با 44 بازى تجربه کرده و با 15 
پیروزى ، بیشترین پیروزى را کسب کرده است. 
توتى به همراه پائولو مالدینى بیشــترین ســابقه 
حضور در رقابتهاى لیگ ایتالیا را با 25 سال بازى 

در سرى A دراختیار دارد.

سرمربى 
تیم ملى کاراته : مسابقه 
انتخابى شفاف برگزار شد

ورزش:شــهرام هروى درباره رقابت هاى انتخابى تیم ملى کاراته 
براى حضور در قهرمانى آســیا، بیان کرد: نفرات انتخاب شده در یک 

مسابقه انتخابى شفاف انتخاب شدند.  آخرین مرحله از مسابقات انتخابى تیم 
ملى کاراته مردان، چهارم خرداد ماه برگزار شد و نفرات اعزامى به رقابت هاى 
قهرمانى آسیا مشخص شدند.  شهرام هروى گفت: بازیکنان انتخاب شده نفرات 
اصلى هستند که به مسابقات قهرمانى آسیا اعزام مى شوند. نفرات برگزیده در 
یک انتخابى شفاف انتخاب شدند و ترکیب تیم مشخص شد.  ارزیابى من از 

مسابقات قهرمانى آسیا این است که مى توانیم نتیجه  خوبى را کسب 
کنیم و ان شاء االله اتفاقات خوبى در قزاقستان رقم خواهد خورد.  

از فرصت  و زمان باقى  مانده کمال استفاده را خواهیم 
کرد تا در مسابقات خوب ظاهر شویم.

یک میلیون و 800 هزار 
دلار پاداش سه تیم برتر لیگ 

جهانى والیبال 
ورزش: فدراســیون جهانى والیبال یک میلیون و 800 هزار دلار جایزه 

براى سه تیم برتر لیگ جهانى والیبال در سال 2017 در نظر گرفته است.
  لیگ جهانى سال 2017 در سه ســطح و با حضور 36 کشور برگزار مى شود 
که در سطح یک این رقابت ها 12 تیم برزیل، ایتالیا، لهستان، ایران، صربستان، 
آمریکا، کانادا، بلژیک، فرانسه، روسیه، بلغارستان و آرژانتین با یکدیگر رقابت 
مى کنند.  در نهایت پنج تیم برتر مرحله مقدماتى سطح یک به همراه برزیل 
میزبان مرحله نهایى، 6 تیم شرکت کننده در مرحله نهایى لیگ جهانى 

2017 خواهند بود که قهرمان پــاداش یک میلیون دلارى دریافت 
خواهد کرد.  تیم هاى دوم تا ششم مرحله نهایى لیگ جهانى نیز 

به ترتیب 500، 300، 150، 75 و 75 هزار دلار پاداش 
دریافت خواهند کرد. 

سجاد استکى ،در جمع 
بهترین خریدهاى اروپا

 فارس: لژیونر هندبال ایران با درخشش خود در مسابقات مختلف 
در جمع 20 خرید برتر تیم هاى اروپایى قرار گرفت. پایان ماه مى 2017 

مقطع مناسبى است که بررسى شود کدام بازیکن بر اساس قابلیت و پولى که 
بابتش پرداخت شده است توانسته در لیگ هندبال اروپا بدرخشد. در فهرستى 
که اعلام شده سجاد استکى، لژیونر هندبال ایران هم حضور دارد. بر این اساس 
فهرستى که اعلام شده است ندیم رمیلى، بازیکن بغل راست فرانسوى بهترین 
خرید محسوب مى شود. این بازیکن چپ دست و 22 ساله توانمندى بالایى 
را از خود در ســال جارى نشــان داد تا به عنوان بهترین نفر در پست 

خودش در اولین حضورش در تیم پاریس سن ژرمن انتخاب شود. 
رمیلى توانســت در اولین حضورش 75 گل بزند که این 

عملکرد بهترین عملکردى بود که از او تا کنون 
ثبت شده است.
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على کریمى بعد از حذف تیم ملــى جوانان ایران از 
رقابت هاى جام جهانى، به اینستاگرام آمد و گفت با 
توجه به بضاعت و امکانــات، بچه هاى تیم ملى تمام 

تلاش خود را کردند و به آن ها خسته نباشید گفت.

مسعود اوزیل ستاره ترکیه اى الاصل آلمانى و مسلمان 
باشگاه آرسنال، به مناسبت آغاز ماه مبارك رمضان 

به دو زبان ترکى و انگلیسى این ماه را تبریک گفت.

حسین ماهینى مدافع پرســپولیس در توئیتى در 
آستانه سفر به دوحه، به طرفداران قرمزهاى پایتخت 
زمان بازى تیمش مقابل لخویا که در ساعت 23:30 روز 
سه شنبه آغاز مى شود را یادآورى و تاکید کرد که نیمه 

دوم را در روز چهارشنبه خواهند دید!

پابلو زابالتا مدافع آرژانتینى سابق منچسترسیتى که 
بعد از اتمام قراردادش با این باشگاه، اکنون به وستهم 
پیوسته ، توسط اینستاگرام این باشگاه مورد خوشامد 
قرار گرفته و ورودش به لندن تبریک گفته شده است.



 زندگى/ رها واعظى  وقتى براى 
خريد گوشــى هوشــمند به بازار 
مى رويم، با انبوه مدل ها و چندين 
سيستم عامل رايج مواجه مى شويم. در اين بين 
اگر اطلاعات جامع و صحيحى نداشــته باشيم، 
انتخاب برايمان بسيار ســخت خواهد شد و در 
نهايت مجبوريم به اطلاعاتى كه فروشندگان بر 
مبناى منافع خود به ما ارائه مى دهند، بســنده 
كنيم. بنابراين بهتر اســت پيــش از اقدام براى 
خريد يك گوشى هوشمند با هر سيستم عاملى، 

اطلاعات جامعى در خصوص آن كسب كنيم.
اكنون ما مى خواهيم به بررسى يكى از سيستم 
عامل هايى كه رواج چندانى در بين گوشى هاى 
هوشمند ندارد، اما طرفداران خاص خود را دارد، 

بپردازيم.

  گوشى هايى با سيستم عامل ويندوز!
ويندوز موبايل نخستين بار در سال 2000 توسط 
مايكروســافت به عنوان سيســتم عاملى براى 
گوشى ها معرفى شد و پس از ارائه، در رايانه هاى 
جيبى، تلفن هاى هوشمند، وسايل چندرسانه اى 
همراه و رايانه هاى توبورد خودروها به كار گرفته 
شد. در آن زمان كمپانى هاى زيادى از جمله اچ 
تى سى، سامسونگ، سونى اريكسون، ال جى، اچ 
پى، موتورولا، ايسر و هوآوى در دستگاه هاى خود 
از اين سيســتم عامل بهره گرفتند و انصافاً اين 

سيستم عامل طرفداران بسيارى نيز پيدا كرد.

در سال 2010 آخرين نسخه پايدار سيستم عامل 
ويندوز موبايل عرضه شــد و بعد از آن اعلام شد 
كه ديگر اين سيستم عامل توسعه نخواهد يافت 
و سيستم عامل پيشرفته تر ويندوز فون از همان 
ســال به عنوان جايگزينى براى ويندوز موبايل 

معرفى شد.

  ويندوز فون 7
ويندوز فون 7 در نوامبر سال 2010 رونمايى شد 
و بازار مصرف كنندگان را به چنگ خود در آورد. 
از همان ابتدا كمپانى هاى دل، اچ تى ســى، ال 
جى، سامسونگ، ايسر، فوجيتسو، توشيبا، نوكيا، 
زد تــى اى و هوآوى، براى توليد گوشــى هايى با 
سيستم عامل ويندوز فون ابراز تمايل كردند و در 
نهايت بسيارى از آن ها، گوشى هاى هوشمندى بر 

پايه ويندوز فون 8 به بازار ارائه دادند.
پس از ويندوز فون 7، نسخه پيشرفته تر آن يعنى 
به ترتيب ويندوز فــون 8، 8/1 و 10 با توجه به 
توسعه ويندوزهاى اصلى مايكروسافت ارائه شد 
و مــورد توجه كاربران قرار گرفــت. از آن زمان 
تاكنون، بتدريج از محبوبيت گوشى هاى ويندوز 
فون كاســته شــد، تا آنجا كه امروز فقط شاهد 
نســخه هاى محدودى از گوشــى هاى هوشمند 
داراى سيســتم عامــل ويندوز فون هســتيم و 
طرفداران اين گوشى ها نســبت به گوشى هاى 
داراى سيســتم عامل اندرويد و  آى او اس، بسيار 
اندك هستند. اما شايد اين اتفاق با وجود امكانات 

خوبى كه گوشــى هاى داراى ويندوز فون از آن 
برخوردار هستند، دلايل خاص ديگرى دارد.

  چرا گوشى هاى ويندوزى غريب مانده اند؟
هر چند گوشى هاى داراى سيستم عامل ويندوز 
فون، همچون لــپ تاپ ها و تبلت هــاى داراى 
وينــدوز، از امكانــات خوب و كاربرى ســاده اى 
برخوردارند، اما توجه و گرايش به آن ها بســيار 
كم اســت. حتى زمانى كه يــك فرد مى خواهد 
براى خريد گوشى هوشــمند اقدام كند، كمتر 
فروشنده اى پيدا مى شود كه گوشى هوشمندى با 

سيستم عامل ويندوز را به وى معرفى كند. شايد 
چندين علت وجود دارد كه توانسته است در اين 

امر تأثيرگذار باشد.
نخستين علتِ غريب ماندن گوشى هاى ويندوز، 
قيمت بسيار گران اين گوشى ها نسبت به امكاناتى 
است كه دارا هستند. همه ما مى دانيم كه نصب 
ويندوز اصلى بر روى هر سيستمى هزينه بر است 
و يكــى از علت هاى گران تر بودن گوشــى هاى 
هوشمند داراى سيستم عامل ويندوز نيز مى تواند 
همين امر باشد. همچنين تنوع مدل هاى گوشى 
موجود در بازاربا سيستم عامل ويندوز فون بسيار 

كم است و همين كاهش محدوده انتخاب در بين 
فرم ها، مدل ها و اندازه هاى گوشــى هوشــمند، 
مى تواند باعث شود كه افراد تنوع طلب، تمايلى 
براى خريد گوشــى هاى هوشمند داراى ويندوز 

فون نداشته باشند.

  برترى گوشى هاى ويندوز فون چيست؟
گوشى هاى هوشمند داراى سيستم عامل ويندوز 
فون، داراى يك برترى بزرگ نسبت به ساير انواع 
گوشى هاى هوشمند هستند. اين برترى، ريشه 
در ايده اى دارد كه مايكروســافت از چندى قبل 
پيگير آن است. مايكروســافت در حال ساخت 
اكوسيستمى براى پشــتيبانى طيف وسيعى از 
دســتگاه هاى مرتبط با خود مى باشد. در برنامه 
اخير مايكروسافت، مشخص شد كه اين كمپانى، 
قصد ســاخت گوشــى هايى را دارد كه امكان 
پشــتيبانى از برنامه هاى كاربردى همه سيستم 
عامل ها از جمله آندرويــد،  آى او اس، لينوكس 
و خود ويندوز 10 را داشــته باشد. از آنجايى كه 
ويندوز بر روى بســيارى از دستگاه ها از جمله، 
رايانه ها، تبلت ها، كنسول هاى بازى و هدست هاى 
واقعيت مجازى قابل نصب خواهد بود، بزودى با 
داشتن تنها يك گوشى هوشمند كوچك مجهز به 
ويندوز، كاربران مى توانند با اينگونه از دستگاه ها 
به آسانى سازگار و مرتبط شوند و به اين ترتيب 
استفاده از همه دستگاه هاى ويندوزى، تنها با يك 

گوشى هوشمند امكان پذير خواهد شد.

چرا خريداران به سيستم عامل «اندرويد» گرايش بيشترى دارند؟

عقب نشينى ويندوز در بازار گوشى هاى همراه

نوت بوك بدون فن و ضد آب هواوى
چينى  شــركت  مهر: 
هــواوى كه بيشــتر در 
حوزه مخابرات و عرضه 
گوشى فعال اســت با عرضه چند 
نوت بوك نشان داده كه قصد دارد 
دامنه فعاليت هاى خود را گسترش 
دهد. به گزارش آسين ايج، هواوى 
براى اولين بار سه نوت بوك را روانه 
بازار كرده اســت. يكى از اين نوت 

بوك ها داراى نمايشگر 15/6 اينچى است، ديگرى يك نوت بوك هيبريدى 
با قابليت تبديل به تبلت اســت و سومى يك نوت بوك 13 اينچى بسيار 
باريك مى باشد. هواوى با عرضه اين نوت بوك ها از تلاش خود براى رقابت با 
لنوو، اچ پى و دل كه در مجموع 50 درصد از بازار رايانه هاى شخصى را به 
خود اختصاص داده اند، پرده برداشته است. Matebook X نام نوت بوك 
بدون فن هواوى است كه در برابر پاشيدن آب مقاوم و از حسگر اثر انگشت 
نيز برخوردار اســت. قيمت اين نوت بوك با توجه به امكانات نصب شده از 
1399 تا 1699 يورو در نوسان است.Matebook E هيبريدى ساخت اين 
شركت بين 999 تا 1299 يورو قيمت دارد و Matebook D با نمايشگر 
15/6 اينچى بين 799 تا 999 دلار قيمت گذارى شده است. اگر چه ميزان 
فروش انواع رايانه هاى شخصى در سال هاى 2015 و 2016 به ترتيب 8/3 
و 3/7 درصــد كاهش يافته، اما مديــران هواوى معتقدند فرصت هاى قابل 
توجهى در اين بازار وجود دارد. اين شركت كه بعد از اپل و سامسونگ رتبه 
ســوم را در بازار فروش گوشى هاى هوشمند در اختيار دارد، اميدوار است 

بتواند اين موفقيت را در بازار رايانه هاى شخصى هم تكرار كند.

پردازنده هاى Intel Gemini Lake؛ قدرتمند تر 
از گذشته

ســخت افزار: اينتل 
در حــال نهايى كردن 
عرضــه  مقدمــات 
جديد تريــن SOCهاى مجتمع 
خود است؛ SOC به تراشه هايى 
 ،CPU گفته مى شــود كه داراى
GPU، حافظه كــش تركيبى و 
كنترلر در يك تراشــه هســتند. 
SOCهــاى آينده اين شــركت 

با كد رمز Gemini Lake شــناخته خواهند شــد و براى استفاده در 
گوشــى هاى موبايل، تبلت ها، مينى رايانه و نــوت بوك هاى هيبريدى 
Apollo Lake ها جايگزينGemini Lake .كاربرد خواهند داشت

ها خواهند شد و مدل هايى كه در سيستم هاى كوچك و ضعيف به كار 
مى روند داراى توان حرارتى 6 وات هستند؛ همچنين در مدل هاى بالاتر 
شاهد توان حرارتى 10 وات هستيم. با اين وجود اينتل اعلام كرده است 
كه اين توان حرارتى آزاد شده شايد تغييرى به نسبت Apollo Lakeها 
نكرده است، اما به ازاى هر وات تعداد عمليات هاى بيشترى انجام مى گيرد 
كه نشــان از پيشرفت آن ها است. اين پردازنده ها داراى دو و چهار هسته 
خواهند بود؛ ضمن آنكه اينتل از ميكرو معمارى Goldmont Plus در 
ســاخت هسته هاى آن ها استفاده كرده است. دست كم از نظر تكنيكال 
همچنان شاهد معمارى 14 نانومترى Goldmont Plus هستيم. اين 
پردازنده ها در سه ماهه چهارم سال 2017 راهى بازار هاى جهانى خواهند 
شــد. اينتل در اين راه با رقباى بزرگى مانند معمارى ARM دســت و 

پنجه نرم مى كند.

بازار فناورى

سخت افزار
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آريا: يك مخترع اهــل كره جنوبى روبات 
دستيار كشاورز طراحى كرده است. بخش 
كشــاورزى كره جنوبى در سال هاى اخير 
با كمبود نيروى كار و پير شــدن جمعيت 
مناطق روســتايى رو به رو است. از اين رو 
توســعه مزارع هوشــمند با بهره گيرى از 
فناورى پيشــرفته ، راه حلى مناسب براى 
مقابله با اين مشكل به شمار مى آيد. جو - 

هيونگ مخترع كره اى يك روبات مجهز به دوربين سه بعدى طراحى كرده كه 
مى تواند ميوه هاى رسيده را از شكل، اندازه و رنگ آن ها تشخيص دهد و بچيند. 
بسته بندى ميوه هاى چيده شده با دقت فراوان از ديگر وظايف اين روبات است. 
روبات دستيار كشاورز به طور مثال مى تواند روزانه نزديك به 20 هزار عدد توت 

فرنگى را بچيند و بسته بندى كند.

مهر: محققان ايرانى موفــق به طراحى و 
ساخت گرم كن خودكار سريع و هوشمند 
براى محتويات خوراكى هاى بســته بندى 
شــدند كه مى تواند در فروشــگاه ها به كار 
گرفته شــود. احد اقبالى، مجرى اين طرح 
گفت: امروزه نياز به مصرف نوشــيدنى هاى 
گرم چه در خانه و چه بيرون از آن به قدرى 
زياد است كه شاهد افزايش توليد و فروش 

دستگاه هاى چاى ساز و قهوه ساز هستيم. وى با بيان اينكه اين دستگاه به وسيله 
هيتر (گرم كن) مخصوصى در مدت زمان بســيار كوتاه گرم مى شود، افزود: با 
ساخت اين دستگاه سريع و هوشمند، از اين پس اين نياز انسانى با بهترين صرفه 
اقتصادى و بهترين تضمين رعايت مسائل بهداشتى و غذايى و همچنين با قابليت 

در دسترس بودن بالا پاسخ داده مى شود.

ديجياتو: تابســتان سال گذشــته، كاوشگر 
Juno ناســا وارد مدار سياره عظيم مشترى 
شــد. اين كاوشــگر هر 53 روز يك بار به دور 
اين سياره گازى مى چرخد و اطلاعات را جمع 
آورى مى كند. اين هفته، دانشــمندان موفق 
شدند اطلاعات به دست آمده در مورد مشترى 
را پس از ماه ها تلاش و تحقيق در پژوهشــى 
جامع منتشر كنند. مشترى توفان هاى پيچيده 

و عظيم و ميدان مغناطيســى بزرگ و ناصافى دارد. اسكات بولتون، يكى از محققان 
آمريكايى مى گويد با توجه به اطلاعات به دست آمده، بايد كمى به عقب بازگرديم و 
فكر كنيم و يك سياره مشترى كاملاً تازه اى را تعريف كنيم: «اتفاقات بسيارى در حال 
رخ دادن است كه ما اصلاً فكرش را هم نمى كرديم». قطبين سياره مشترى درگير يك 
سرى توفان هاى عظيم است و قدرت ميدان مغناطيسى اين سياره نيز بسيار زياد است. 

« مشترى» با آنچه تصور مى شد تفاوت داردساخت گرم كن هوشمند مواد خوراكىساخت روبات ميوه چين در كره جنوبى

خبر

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

باج افزار «واناكراى» به آسيا هم حمله كرد

فارس: در حالى كه باج افزار واناكراى تا به حال به طور عمده كشورهاى 
اروپايــى را هدف قرار داده بود، اخبارى دال بر افزايش فعاليت آن در 
كشورهاى آســيايى به گوش مى رسد. به گزارش بيزينس اينسايدر، 
اين باج افزار كه حدود 10 روز از آغاز فعاليتش مى گذرد براى برخى 
دولت ها و شركت هاى تجارى آسيايى مشكلاتى ايجاد كرده و آمار تازه 
از آلودگى صدها هزار رايانه به اين باج افزار در بيش از 150 كشــور 
جهان خبر مى دهد. بخش عمده آلودگى ها به واناكراى از طريق ارسال 
ايميل هاى آلوده ايجاد شده است. اين ايميل ها داراى ضمائم آلوده اى 
هســتند كه با باز كردن آن ها واناكراى فايل هاى شخصى كاربران را 
گروگان مى گيرد و آن ها را رمزگذارى مى كند. واناكراى براى باز كردن 
فايل هاى ياد شده 300 دلار باج طلب مى كند واگر اين رقم پرداخت 

نشود فايل ها را ظرف مدت يك هفته پاك مى كند.
منابع خبرى از نفوذ واناكراى به ده ها كارخانه، بيمارســتان و مدرسه 
و دانشگاه در سراسر جهان خبر مى دهند. محققان امنيتى مى گويند 
كاربــران بايــد از باز كــردن ايميل هاى حــاوى فايل هاى ضميمه 
مشكوك خوددارى كنند. واناكراى در چين به سيستم هاى پرداخت 
PetroChina كه يكى از شركت هاى بزرگ انرژى اين كشور است، 
حمله كرده و باعث شده استفاده از برخى پمپ بنزين ها در اين كشور 
ناممكن شود.برخى نهادهاى دولتى چين مانند پليس، نهادهاى مرتبط 
با ترافيك و... هم به همين علت دچار مشكل شده اند. شركت فناورى 
چينى Qihoo 360 مى گويد حداقــل 200 هزار رايانه در چين به 
واناكراى آلوده شــده اند و مدارس و دانشگاه ها از جمله اهداف ساده 
براى آن محسوب مى شوند. كره جنوبى و تايوان هم از آلودگى برخى 
مدارس و نهادهاى دولتى به باج افزار ياد شده خبر داده اند. كل موارد 
آلودگى به واناكراى در كره جنوبى 9 مورد اعلام شده است. در استراليا 

هم آلودگى سه شركت تجارى به واناكراى تأييد شده است.

باگ جديد در ويندوزهاى ويستا، 7 و 8

ديجياتو: مشكلات امنيتى و باگ هاى نرم افزارى مسائلى هستند كه 
مى توانند ديد كاربران نسبت به محصولات يك كمپانى را تغيير دهند، 
از همين رو شركت ها تمام سعى خود را دارند كه بر اين مشكلات فائق 
آيند. اخيراً هم باگى در ويندوزهاى مايكروسافت يافت شده كه به هر 
وبسايتى اجازه مى دهد تا سيستم هاى مجهز به ويندوز ويستا، هفت و 

هشت را به هم بريزد.
وبســايت ها با بهره گيرى از باگ مذكور مى توانند مســير يك فايل 
 «MFT$» تصويرى را به گونه اى تعريف كنند كه شامل كاراكترهاى
شود. هر وبسايتى با استفاده از چهار كاراكتر «$MFT» مى تواند براى 
سيســتم عامل هاى ويندوز ويستا، هفت و يا هشت مشكل ساز شود 
از اين رو زمانى كه مرورگرى در ويندوزهاى ويســتا، هفت يا هشت 
تلاش كند تا فايل تصويرى مورد بحث را دانلود كند، درون يك لوپ 
قرار مى گيرد كه در نهايت منجر به قفل كردن سيستم فايل مى شود.

در همين حين عمليات هاى بعدى سيستم فايل به حالت تعليق در 
مى آيند و همين عامل موجب كاهش قابل ملاحظه ســرعت رايانه 
مى شود. به دنبال آن دسترسى تمام برنامه ها به فايل سيستم به مشكل 
دچار شده و سرانجام منجر به هنگ، كرش و يا مواجه شدن با صفحه 
آبى مرگ مى شــود. به نظر مى رسد مايكروسافت از وجود باگ مورد 
بحث در سيستم عامل هاى اشاره شده با خبر است؛ چرا كه رايانه هاى 

مجهز به ويندوز 10 نسبت به آن در امان هستند.

واگذارى خطوط PCM تلفن ثابت مجاز نيست
ســازمان  نظارت  معاون  فارس: 
تنظيم مقــررات ارتباطات گفت: 
واگذارى خطوط PCM كه امكان 
ارائه اينترنت را ندارند به متقاضيان 
دريافــت خط تلفــن ثابت مجاز 
نيســت و مخابرات بايد خطوط 
PCM موجــود را نيز جمع آورى 
كند. حســين فلاح جوشقانى در 

پاســخ به اين پرسش كه با توجه به راه اندازى سامانه اينترنتى تلفن 
ثابت در كنار امكان ثبت نام حضورى، آيا مخابرات مجاز به ارائه خط 
PCM به متقاضيان خط تلفن ثابت است، گفت: ارائه خط تلفن ثابت 
PCM به متقاضيان مجاز نيســت. معاون نظــارت و اعمال مقررات 
ســازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويــى توضيح داد: خطوط 
PCM خطوطى هستند كه مخابرات به دليل كمبود كابل مسى از 
طريق آن خطوط تلفن را در اختيار مشترك قرار مى داد و اين خطوط 

امكان دريافت اينترنت روى تلفن ثابت را ندارند.

اطلاعات  امنيت 
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حل جدول شماره قبل

1- نام هنرى محمدرضا رحمانى شاعر 
و نويسنده معاصر- سال تازى

و  پدران  و  مادر  و  پدر  به  در فقه   -2
مادران آنها هر چه بالا برود و فرزندان 
برود  پائين  و فرزندان فرزندان هر چه 

گويند- تند و فورى- بى سواد
3- دربست كارخانه اى- فتى- نقصان

4- نوميدى- قسمتى از دست از دوش 
تا آرنج- شكاف

5- گل زيبا و خوشبوى ديار سعدى و 
حافظ- بوى ماندگى- واخواست سفته- 

ضمير بى حضور!
6- جاى پا- چاه كندن- عزت و آبرو

7- قابل لمس- آسمان- كليم ا...
تاكنون-  و نو-  تازه  سايه-   -8

زائوترسان خيالى!
9- شعله آتش- بزرگوارى و عظمت- 

از پسران آدم ابوالبشر(ع)
سابقابه  فرزندزاده-  نفرت-  رنگ   -10

اين شهر مازندران سالده مى گفتند
در صنايع  كه  زغالسنگ  نوعى   -11
بزرگ ترين  كاربرد دارد-  فولادسازى 
غزل سراى قرن يازده هجرى- محل- 

استخوان پوسيده
12- پرفروغ- حكام- بليغ

مشكلات-  حلال  و لجام-  دهنه   -13
نفى تازى

به  علف  و جيره-  مستمرى   -14
و  بستن  بيايد!-  بايد شيرين  دهنش 

مسدودكردن
با  كه  كوبى  مايه  زينتى-  سنگ   -15
در  از بروز بيمارى  پيشگيرى  هدف 

انسان يا دام انجام مى شود

پايانى  مراحل  پزشكى-  بررسى   -1
و ساير  تزئينات  بنا شامل  ساخت 

كارهاى ريز ساختمانى
2- رفيق اداره- آبونه- آشكارا

يل  نپذيرفتن-  انديشه-  بالا-   -3
سيستان

4- گردش كودكانه!- نام شير تخيلى 
وار پويانمايى «شيرشاه»-  انسان 

صحيح و درست
5- رفتن- سريع- نشردهنده

عامل  سيستم  عضو جويدن!-   -6
نوكيا - حرف  يافته گوشى هاى  زوال 

همراهى!
7- شوخى كردن- شگفت انگيز- جا يا 
حالتى كه بتوان از آن جا به عقيده اى 

 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم
 با ما تماس بگيريد

iranpuzzle@gmail.com
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 افقى

 عمودى
حمله كرد يا مقصود خود را به عمل آورد
صداى  زنند!-  مى  پشتك  از  پس   -8
ماركى  درشت-  مرواريد  پنچرى!- 

سوئيسى براى ساعت
مكتوب  پاكستان!-  مدرك  رودخانه   -9

فرستادنى- تجاوز
10- خط كش هندسى- حق شناسى و 
يا  دولتى  نهاد  يا  سازمان  سپاسگزارى- 

غيردولتى
11- ميوه اى از مركبات- درياچه اى در 

تركيه- شناس
12- كارگزاران- اشاره شده به آن- جمع 

اس به معنى بنيان
شب  شمشيربازى-  از  اى  شاخه   -13
ماه  و چشمداشت-  اميد  نشين!-  آبادى 

سرد!
قوم  فرستادن-  باليدن-  و  رشد   -14

اروپايى
15- گياه آب دوست- فرارى دادن
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